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Dames en Heren,

Uw commissie heeft dit wetsvoorstel, dat de urgen-
tie heeft verkregen tijdens de plenaire vergadering 
van 6 oktober 2022 in toepassing van artikel 51 van het 
Reglement, onderworpen aan een eerste lezing tijdens 
haar vergadering van 18 oktober 2022.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

De heer Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen), mede-
indiener van het wetsvoorstel, verklaart dat het voorlig-
gende wetsvoorstel een belangrijke titel 7 omvat over de 
toekenning van een federale elektriciteits- en gaspremie, 
ook “basispakket” genoemd.

Met deze titel wordt beoogd om de impact op de 
energiefactuur van de energiecrisis te verlichten door 
een goedkoper basispakket energie te voorzien voor de 
gezinnen. Met de keuze om een federale elektriciteits- en 
gaspremie toe te kennen via de huishoudelijke elektri-
citeits- en gascontracten wordt de breedst mogelijke 
groep bereikt binnen de federale bevoegdheid inzake 
energieprijzenbeleid.

De titel 7 omvat zowel bepalingen inzake energie 
(artikelen 34 tot 56) als bepalingen inzake fiscaliteit 
(artikelen 57 tot 61). Artikel 62 gaat over de inwerking-
treding van zowel de energie als de fiscale bepalingen. 
Deze moeten uiteraard in samenhang worden gelezen. 
Titel 7 behelst een hoofdstuk over elektriciteit (artikelen 35 
tot 41) en een hoofdstuk over gas (artikelen 42 tot 48). 
Er is tevens een hoofdstuk over de gegevensverwerking 
(artikelen 49 tot 54). De bepalingen voor elektriciteit en 
gas zijn zeer gelijklopend, dus volstaat het om die slechts 
één keer toe te lichten, aan de hand van de bepalingen 
inzake elektriciteit.

Voor de toekenning van de premie aan de rechtheb-
benden wordt gekeken naar de situatie op 30 septem-
ber 2022. Wie dan een variabel contract heeft of een 
vast contract dat is afgesloten of hernieuwd na 30 sep-
tember 2021, ontvangt de premie. Mensen die het so-
ciaal tarief ontvangen, ontvangen de premie niet. Ook 
tweede verblijven ontvangen de premie niet, net zomin 
als occasionele klanten.

De premie bedraagt 122 euro (61 euro x 2) voor elek-
triciteit; voor gas bedraagt deze 270 euro (135 euro x 2).

Essentieel is dat de premie wordt toegekend door 
de leverancier met wie de klant op 30 september een 
contract heeft (artikel 37). Hoe de leverancier de premie 
moet toekennen, is bepaald in artikel 38. De leverancier 

mesDames, messieurs,

Votre commission a examiné cette proposition de 
loi, à laquelle l’assemblée plénière du 6 octobre 2022 a 
accordé l’urgence en application de l’article 51 du 
Règlement, en première lecture, au cours de sa réunion 
du 18 octobre 2022.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

M. Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen), coauteur de 
la proposition de loi, indique que la proposition de loi à 
l’examen comprend un important titre 7 relatif à l’octroi 
d’une prime fédérale d’électricité et de gaz également 
appelée “forfait de base”.

Ce titre vise également à atténuer l’impact sur la 
facture énergétique de la crise énergétique et à prévoir 
un nouveau forfait de base énergie à prix réduit pour 
les ménages. Choisir d’accorder une prime pour l’élec-
tricité et le gaz via les contrats d’électricité et de gaz 
résidentiels permet d’atteindre le groupe le plus large 
possible dans le cadre de la compétence fédérale en 
matière de politique des prix de l’énergie.

Le titre 7 comprend des dispositions relatives à l’éner-
gie (articles 34 à 56) et à la fiscalité (articles 57 à 61). 
L’article 62 traite de l’entrée en vigueur des dispositions 
relatives à l’énergie et à la fiscalité. Elles doivent évi-
demment être lues conjointement. Le titre 7 comprend 
un chapitre sur l’électricité (articles 35-41) et un chapitre 
sur le gaz (articles 42-48). Il comprend également un 
chapitre sur le traitement des données (articles 49-54). 
Les dispositions relatives à l’électricité et au gaz étant 
très similaires, il suffit de les commenter une seule fois 
à partir des dispositions relatives à l’électricité.

La situation au 30 septembre 2022 est prise en compte 
pour l’octroi de la prime aux ayants-droits. Les personnes 
ayant un contrat variable ou un contrat fixe conclu ou 
renouvelé après le 30 septembre 2021 recevront cette 
prime. Les personnes bénéficiant du tarif social ne 
recevront pas la prime. Les secondes résidences ne 
bénéficieront pas non plus de la prime, pas plus que 
les clients occasionnels.

La prime prévue s’élèvera à 122 euros (61 euros x 2) 
pour l’électricité et à 270 euros (135 euros x 2) pour le gaz.

Un point essentiel est que la prime sera accordée par 
le fournisseur avec lequel le client a un contrat au 30 sep-
tembre (article 37). L’article 38 fixe le mode d’octroi de 
la prime par le fournisseur. Le fournisseur peut imputer 
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kan de premie in één keer of in meerdere keren verre-
kenen, afhankelijk van de hoogte van de factuur, en of 
de klant schulden heeft of niet. Wanneer er een saldo 
is in het voordeel van de klant, moet het geld worden 
overgeschreven. Het is alleszins de bedoeling dat de ver-
rekening op de factuur zichtbaar is vóór 1 januari 2023. De 
premie wordt toegekend onafhankelijk van het verbruik.

In artikel 38, § 3, wordt bepaald wat de afnemer kan 
doen indien hij geen premie ontvangen heeft. Dit is mo-
gelijk omwille van administratieve moeilijkheden, zoals 
een verschil tussen de naam gekend bij de leverancier 
en de naam in het Rijkregister. In dat geval kan de 
afnemer de premie aanvragen bij de FOD Economie. 
Dit is voorzien vanaf 23 januari 2023 omdat dan alle 
verwerkingen van automatische toekenningen via de 
leverancier gebeurd zijn. Tot 30 april 2023 kan de pre-
mie worden aangevraagd. Binnen een maand moet de 
premie worden overgemaakt.

In artikel 38, § 5, is voorzien dat de leverancier bij de 
toekenning op de factuur duidelijk dient te vermelden: 
“federaal basispakket elektriciteit 2022”. Bovendien is 
vastgelegd wat de leveranciers moeten communiceren 
aan de afnemers: “Het federaal basispakket elektri-
citeit wordt u door de Federale Overheid toegekend 
in het kader van de hoge energieprijzen en bestaat 
uit 61 euro voor november 2022 en 61 euro voor de-
cember 2022”. Zij moeten voldoende informatie aan de 
afnemers verschaffen.

In artikel 39 zijn bijzondere bepalingen opgenomen 
voor rechthebbenden met een budgetmeter. Voor hen 
is ook een verrekening via het actief krediet van de 
budgetmeter mogelijk.

In artikel 40 is voorzien dat een vervaltermijn geldt voor 
de afnemers die hun rekeningnummer niet overmaken, 
noch aan de leverancier, noch aan de FOD Economie. 
Dit maakt een uitbetaling onmogelijk.

In artikel 41 is de prefinanciering voorzien door de 
overheid. De leveranciers hebben uiteraard recht op 
een terugbetaling van de premie die zij toekennen. Er is 
voorzien dat uiterlijk op 10 november 2022 de bedragen 
aan de leveranciers moeten worden gestort.

Hoofdstuk 4 (artikelen 49 tot 54) omvat de verwerking 
van persoonsgegevens. Om de automatische toekenning 
te kunnen garanderen zijn er heel wat gegevensstromen 
noodzakelijk.

In artikel 51, § 1 is voorzien welke gegevens de le-
veranciers moeten bezorgen tegen 17 oktober 2022. 
Zo weet de FOD Economie wie welke contract heeft.

la prime en une ou plusieurs fois, selon le montant de 
la facture et selon que le client a des dettes ou non. 
S’il existe un solde en faveur du client, ce montant doit 
être reporté sur une facture suivante. En tout état de 
cause, l’objectif est que l’imputation apparaisse sur la 
facture avant le 1er janvier 2023. La prime sera accordée 
indépendamment de la consommation.

L’article 38, § 3, indique ce que le client peut faire s’il 
n’a pas reçu sa prime. Cela pourra arriver en raison de 
difficultés administratives, par exemple d’une différence 
entre le nom connu par le fournisseur et le nom figurant 
dans le registre national. Dans ce cas, le client pourra 
demander la prime au SPF Économie. Cette opération 
est prévue à partir du 23 janvier 2023, date à laquelle 
toutes les opérations de traitement des octrois automa-
tiques par les fournisseurs seront achevées. La prime 
pourra être demandée jusqu’au 30 avril 2023. La prime 
devra être versée dans un délai d’un mois.

L’article 38, § 5, prévoit que lors de l’attribution de 
la prime, le fournisseur doit clairement indiquer sur la 
facture la mention “Forfait de base fédéral d’électri-
cité 2022”. La disposition prévoit en outre l’information 
que les fournisseurs doivent communiquer aux clients: 
“Le forfait de base fédéral d’électricité vous est accordé 
par le gouvernement fédéral dans le contexte des prix 
élevés de l’énergie et consiste en 61 euros pour no-
vembre 2022 et 61 euros pour décembre 2022”. Les 
fournisseurs doivent informer suffisamment les clients.

L’article 39 contient des dispositions particulières pour 
les bénéficiaires disposant d’un compteur à budget, 
pour lesquels la prime peut également être imputée via 
le crédit actif sur le compteur à budget.

L’article 40 prévoit un délai d’expiration du droit pour 
les clients qui ne transmettent pas leur numéro de compte 
bancaire ni au fournisseur, ni au SPF Économie. Une 
fois ce délai expiré, la prime ne pourra plus être payée.

L’article 41 prévoit les modalités du préfinancement 
de la prime par l’État. Les fournisseurs ont évidemment 
droit au remboursement de la prime qu’ils octroient. 
L’article prévoit que les montants devront être versés 
aux fournisseurs au plus tard le 10 novembre 2022.

Le chapitre 4 (articles 49 à 54) définit les modalités 
du traitement des données à caractère personnel. De 
très nombreux flux de données sont nécessaires pour 
pouvoir garantir l’octroi automatique de la prime.

L’article 51, § 1er, énumère les données que les fournis-
seurs doivent communiquer pour le 17 octobre 2022. De 
cette manière, le SPF Économie sait qui a quel contrat.
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Artikel 50 regelt onder welke voorwaarden en volgens 
welke procedure de betrokkenen zich kunnen verzetten 
tegen de verwerking van hun persoonsgegevens.

In artikel 51, §§ 2 en 3, is bepaald dat de leveranciers 
aan de FOD Economie gegevens verstrekken over 
welke eindafnemers een premie ontvingen. Dit deel 
moet in samenhang worden gelezen met de bijzondere 
fiscale bijdrage, die in de Commissie voor Financiën en 
Begroting zal worden besproken.

In artikel 55 wordt de CREG belast met de controle 
en desgevallend met de goedkeuring van de schuldvor-
deringen van de leveranciers.

In artikel 56 wordt een artikel uit de Gaswet gewijzigd 
om het fonds te kunnen bestemmen voor de financiering 
van het basispakket.

Artikel 62 bepaalt de datum van inwerkingtreding.

II. — TUSSENKOMST 
VAN DE MINISTER VAN ENERGIE

Mevrouw Tinne Van der Straeten, minister van Energie, 
geeft meer uitleg over de combinatie van het sociaal 
tarief en het basispakket bij collectieve verwarming. Wie 
het sociaal tarief niet geniet, ontvangt wel het basispak-
ket. Wie van een collectieve ketel gas afneemt en toch 
het sociaal tarief ontvangt, omdat zijn naam op factuur 
staat en hij beheerder is van de installatie (en voldoet 
aan de voorwaarden van het sociaal tarief), ontvangt 
het basispakket niet.

Dit steunt op de volgende juridische redenering. 
Artikel 43, § 1, tweede lid, van het wetsvoorstel bepaalt 
dat mensen met een gezamenlijke ketel het basispak-
ket krijgen. In paragraaf 2, 4°, worden de mensen die 
genieten van het sociaal tarief uitgesloten. Er wordt 
verwezen naar artikel 15/10, § 2/2 van de Gaswet. Een 
beschermde residentiële afnemer is een huishoudelijke 
afnemer, volgens de definitie in de gaswet (artikel 1, 54°). 
Een huishoudelijk afnemer is een afnemer die aardgas 
aankoopt (artikel 1, 52°). De definitie in artikel 43, § 1, 
tweede lid, behelst net personen die geen aardgas 
aankopen, maar die een collectief aansluitpunt hebben. 
Zij vallen dus niet onder de definitie in artikel 43, § 2, 4°.

In artikel 45 is vastgelegd dat de afnemers van een 
dergelijke collectieve installatie vóór 30 april 2023 een 
aanvraag kunnen indienen voor de premie, bij de 
FOD Economie. De syndicus of persoon die het 

L’article 50 règle les conditions et la procédure per-
mettant aux personnes concernées de s’opposer au 
traitement de leurs données à caractère personnel.

L’article 51, §§ 2 et 3, prévoit que les fournisseurs 
communiquent au SPF Économie les données relatives 
aux clients qui ont reçu une prime. Cette disposition doit 
être lue conjointement avec la contribution fiscale spé-
ciale, qui sera examinée en commission des Finances 
et du Budget.

L’article 55 charge la CREG de contrôler et, le cas 
échéant, d’approuver les déclarations de créance des 
fournisseurs.

L’article 56 modifie un article de la loi Gaz afin de 
permettre l’utilisation du fonds pour financer le forfait 
de base fédéral d’électricité.

L’article 62 fixe la date d’entrée en vigueur.

II. — INTERVENTION 
DE LA MINISTRE DE L’ÉNERGIE

Mme Tinne Van der Straeten, ministre de l’Énergie, 
fournit des précisions à propos de la combinaison du 
tarif social et du forfait de base en cas de chauffage 
collectif. La personne qui ne bénéficie pas du tarif social 
reçoit le forfait de base. La personne qui consomme du 
gaz au moyen d’une chaudière collective et bénéficie 
tout de même du tarif social, parce que son nom figure 
sur la facture et qu’elle est gestionnaire de l’installation 
(tout en remplissant les conditions pour bénéficier du 
tarif social) ne reçoit pas le forfait de base.

Cette règle repose sur le raisonnement juridique sui-
vant. L’article 43, § 1er, alinéa 2, de la proposition de loi 
prévoit que les personnes dépendant d’une chaudière 
commune reçoivent le forfait de base. Le paragraphe 2, 4°, 
exclut les bénéficiaires du tarif social. Il est renvoyé à 
l’article 15/10, § 2/2, de la loi sur le gaz. Selon la défi-
nition figurant dans la loi sur le gaz, le client protégé 
résidentiel est un client résidentiel (article 1er, 54°) et un 
client résidentiel est un client achetant du gaz naturel 
(article 1er, 52°). La définition figurant à l’article 43, § 1er, 
alinéa 2, englobe justement les personnes qui n’achètent 
pas du gaz naturel, mais en consomment au moyen d’un 
point de raccordement collectif. Ces personnes ne relèvent 
donc pas de la définition figurant à l’article 43, § 2, 4°.

L’article 45 prévoit que les clients raccordés à une telle 
installation collective de chauffage peuvent introduire 
une demande de prime auprès du SPF Économie avant 
le 30 avril 2023. Le syndic ou la personne ayant conclu le 
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gascontract heeft afgesloten, moet meewerken aan 
het verzamelen van de nodige documenten inzake de 
EAN-code, een verklaring dat de aanvrager bijdraagt in 
de kosten van de gasleveringen, enz.

III. — ALGEMENE BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

De heer Bert Wollants (N-VA) formuleert de volgende 
vragen en opmerkingen.

In eerste instantie heeft de spreker bedenkingen bij de 
werkwijze. Een zeer belangrijke aangelegenheid wordt, 
om reden van spoedeisendheid, onder de vorm van een 
wetsvoorstel door de meerderheidsfracties ingediend. 
Het behandelt een materie die werd voorbereid in de 
schoot van de regering en die onder de vorm van een 
wetsontwerp had moeten worden ingediend, waarbij 
alle bewijsstukken van een deugdelijke voorbereiding 
zouden worden aangeleverd, zoals een advies van de 
Raad van State op een voorontwerp van wet, dat, op 
basis van dit advies, nog kon worden bijgestuurd.

Het bewijs van deze ondeugdelijke werkwijze, ligt reeds 
ter tafel: minstens drie van de in commissie ingediende 
amendementen (DOC 55 2915/003) betreffen immers 
juridisch technische correcties: met name de datum 
van inwerkingtreding van bepaalde artikelen (geen 
retroactiviteit), en een verwijzing naar een verkeerd 
artikel. Dit doet de spreker vermoeden dat de tekst van 
het voorliggende wetsvoorstel onder al te grote tijdsdruk 
is tot stand gekomen.

De behandelde aangelegenheid is te belangrijk om 
niet juridisch sluitend te zijn, aldus de spreker. De eerste 
slachtoffers van een dergelijke slordige regelgeving 
zijn immers diegenen die een beroep doen op deze 
steunmaatregelen. Hij wenst van de commissieleden 
dan ook te vernemen of zij ervoor openstaan om over 
de voorliggende artikelen van het wetsvoorstel alsnog 
een advies van de Raad van state te vragen. Dit zou 
kunnen leiden tot een meer solide regelgeving.

Vervolgens heeft de spreker nog de volgende, meer 
punctuele vragen:

— De definitie”gezin” en “huishouden” gaf in de prak-
tijk reeds problemen. In dit verband verwijst de spreker 
naar een verklarende nota van de Vlaamse Vereniging 
voor Steden en Gemeenten. Daarin werd de vraag 
opgeworpen of diegenen die een beroep doen op het 
sociaal energietarief wegens het opvangen van tijdelijk 
ontheemden, onder de definitie van gezin of huishouden 

contrat de fourniture de gaz doit collaborer à la collecte 
des documents nécessaires en matière de code EAN, 
fournir une déclaration selon laquelle le demandeur 
contribue aux coûts de la fourniture de gaz, etc.

III. — DISCUSSION GÉNÉRALE

A. Questions et observations des membres

M. Bert Wollants (N-VA) formule les questions et 
observations suivantes.

L’intervenant émet premièrement des réserves à 
propos de la méthode de travail. En raison de l’urgence, 
une matière cruciale fait l’objet d’une proposition de loi 
déposée par les groupes de la majorité. Cette proposi-
tion traite d’une matière qui a été préparée au sein du 
gouvernement et qui aurait dû faire l’objet d’un projet 
de loi, qui aurait été assorti de toutes les preuves d’une 
préparation de qualité, comme un avis du Conseil d’État 
concernant l’avant-projet de loi, avant-projet qui aurait 
encore pu être corrigé sur la base de cet avis.

La preuve de cette méthode de travail imparfaite est 
déjà palpable puisqu’au moins trois des amendements 
(DOC 55 2915/003) présentés au sein de la commission 
tendent en effet à apporter des corrections juridiques, 
à savoir la date d’entrée en vigueur de certains articles 
(pas de rétroactivité) et un renvoi erroné à un article. À 
la lumière de ce qui précède, l’intervenant présume que 
le texte de la proposition de loi à l’examen a été rédigé 
dans la précipitation.

L’intervenant estime que la matière traitée revêt trop 
d’importance pour que le texte présente des failles sur 
le plan juridique. Les premières victimes d’une telle 
réglementation bâclée sont en effet les personnes qui 
recourent à ces mesures d’aide. L’intervenant souhaite 
dès lors que les membres de la commission lui disent 
s’ils sont disposés à encore demander un avis du Conseil 
d’État au sujet des articles à l’examen de la proposition de 
loi. Il pourrait en résulter une réglementation plus solide.

L’intervenant pose ensuite encore les questions plus 
ponctuelles suivantes:

— La définition de “famille” et celle de “ménage” ont 
déjà posé des problèmes dans la pratique. L’intervenant 
renvoie à cet égard à une note explicative de l’Asso-
ciation flamande des villes et communes dans laquelle 
la question était posée de savoir si les personnes qui 
sollicitent le tarif social pour l’énergie au motif qu’elles 
accueillent des personnes temporairement déplacées 
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zouden ressorteren. De toelichting bij het wetsvoorstel is 
ter zake onvoldoende duidelijk. Kunnen de auteurs van 
het wetsvoorstel hierover meer duidelijkheid verschaffen?

— In het wetsvoorstel wordt het omslagpunt bepaald 
op 30 september 2022. Voor het toekennen van de 
gaspremie kan dit een probleem stellen. Het is duidelijk 
dat de tekst van het wetsvoorstel is geïnspireerd op het 
systeem van de federale verwarmingspremie. Maar 
quasi elk huishouden in België heeft een elektriciteits-
contract. Om die reden wordt de verwarmingspremie 
gehecht aan de elektriciteitscontracten. Maar mogelijks 
verkeren een aantal huishoudelijke afnemers in de situ-
atie dat zij voor 30 september 2022 een huis bewonen 
dat niet voorzien is van een aardgasafsluiting, maar 
vervolgens verhuizen en in oktober-november 2022 wél 
een aardgasaansluiting zouden hebben. Is het juist 
dat deze personen geen beroep zullen kunnen doen 
op de federale gaspremie, maar enkel op de federale 
elektriciteitspremie?

— Wat gebeurt er met afnemers die verwarmen met 
elektriciteit? In dit verband denkt de spreker aan warm-
tepompen, accumulatieverwarming, en dergelijke. Op 
basis van de voorliggende teksten komen de betrokkenen 
enkel in aanmerking voor een premie van 122 euro voor 
dit jaar. Nochtans worden er door de regering reeds 
openingen gemaakt voor diegenen die verwarmen op 
pellets en met stookolie. Diegenen die geïnvesteerd 
hebben in warmtepompen, komen hiervoor echter niet 
in aanmerking.

— In artikel 38 van het wetsvoorstel wordt omstandig 
omschreven op welke wijze de elektriciteitspremie op 
de factuur moet worden vermeld. De heer Wollants stelt 
echter vast dat de wijze waarop dit zal gebeuren niet 
overeenstemt met de wijze waarop de verrekening moet 
gebeuren. Artikel 38 van het wetsvoorstel verwijst naar 
de verrekening op een voorschot- of afrekeningsfactuur 
vóór 1 januari 2023. Maar bij de beschrijving van de wijze 
waarop één en ander op de factuur moet worden ver-
meld, gebeurt er een opsplitsing per maand. Dit betekent 
dat er van de ene maand naar de andere maand wordt 
overgeheveld, waardoor het voor de rechthebbenden 
zeer onduidelijk wordt vast te stellen wat de hoogte 
van de hun toegekende premie uiteindelijk is. Waarom 
heeft men voor deze moeilijke werkwijze gekozen? De 
heer Wollants waarschuwt er nu reeds voor dat er heel 
wat vragen aan de Ombudsman Energie zullen worden 
gesteld. Zeker gezien het feit dat in de wet expliciet zal 
worden ingeschreven dat een premie van 270 euro 
(gas) en een premie van 122 euro (elektriciteit) wordt 
toegekend.

relèvent de la définition de la famille ou de celle du 
ménage. Les développements de la proposition de loi 
manquent de précision à cet égard. Les auteurs de la 
proposition de loi sont-ils en mesure d’apporter plus de 
précisions à ce sujet?

— Le point de basculement est fixé au 30 septembre 
2022 dans la proposition de loi, ce qui peut être problé-
matique pour l’octroi de la prime pour le gaz. Il apparaît 
clairement que le texte de la proposition de loi s’inspire 
du système de la prime de chauffage fédérale. Quasiment 
tous les ménages ont toutefois souscrit un contrat d’élec-
tricité en Belgique. C’est la raison pour laquelle la prime 
de chauffage est liée aux contrats d’électricité. Il se peut 
toutefois qu’une série de clients résidentiels se trouvent 
dans une situation dans laquelle ils habitaient une mai-
son non raccordée au gaz avant le 30 septembre 2022, 
mais ont ensuite déménagé et disposent bien d’un 
raccordement au gaz en octobre-novembre 2022. Est-il 
exact que ces personnes ne pourront pas solliciter la 
prime fédérale pour le gaz, mais uniquement la prime 
fédérale pour l’électricité?

— Qu’en est-il des clients qui se chauffent à l’élec-
tricité? L’intervenant pense à cet égard aux pompes à 
chaleur, au chauffage par accumulation, etc. Sur la base 
des textes à l’examen, les personnes concernées ne 
pourront bénéficier que d’une prime de 122 euros pour 
cette année. Le gouvernement prévoit néanmoins déjà 
des possibilités pour les personnes qui se chauffent 
aux pellets et au gasoil. Celles qui ont investi dans des 
pompes à chaleur n’entrent toutefois pas en considération.

— Les modalités selon lesquelles la prime d’électricité 
doit être mentionnée sur la facture sont décrites en détail 
dans l’article 38 de la proposition de loi. M. Wollants 
constate toutefois que ces modalités ne correspondent 
pas à celles de la compensation. L’article 38 de la pro-
position de loi renvoie à la compensation avec la facture 
d’acompte ou de décompte dans la période antérieure 
au 1er janvier 2023. Or dans la description des modalités 
selon lesquelles les différents points sont mentionnés 
sur la facture, une ventilation par mois est opérée. Cela 
signifie que le montant est ventilé sur différents mois ce 
qui rend très difficile pour les ayants droit de constater à 
quelle hauteur s’élève la prime qui leur est octroyée en 
fin de compte. Pourquoi a-t-on choisi cette façon com-
plexe de travailler? M. Wollants avertit d’ores et déjà que 
nombre de questions seront adressées au Service de 
Médiation de l’Énergie, d’autant plus qu’il sera explicite-
ment inscrit dans la loi qu’une prime de 270 euros (gaz) 
et une prime de 122 euros (électricité) seront octroyées.
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— Er is aangekondigd dat de bedoelde gas- en elek-
triciteitspremie niet voor iedereen belastingvrij zal zijn. 
Vanaf een bepaald inkomen zullen er op deze premie 
belastingen moeten worden betaald en zullen de pre-
mies moeten worden aangegeven. Nochtans leest de 
heer Wollants hierover niets in het wetsvoorstel, noch in 
de door mevrouw Buyst c.s. ingediende amendementen 
(DOC 55 2915/003). Betekent dit dat deze piste is ver-
laten? Het wordt ook niet met zoveel woorden vermeld 
op de energiefactuur. Als deze piste is verlaten, dan zal 
de eerder meegedeelde raming van de kostprijs van de 
maatregelen moeten worden bijgesteld, aldus nog de 
heer Wollants.

— Voorts werd door de regering ondertussen de be-
slissing genomen om ook voor de maanden januari tot 
en met maart 2023 in een gas- en elektriciteitspremie 
te voorzien. Hierover vindt het lid niets terug in de tekst 
van het wetsvoorstel. Moet dit ook niet mee in één wet-
tekst worden geregeld? Het kan toch niet de bedoeling 
zijn dat er hiervoor opnieuw met een wetsvoorstel van 
de meerderheidspartijen zou worden gewerkt, waarbij 
er opnieuw geen advies van de Raad van State op de 
voorgestelde maatregelen voorhanden zou zijn. In het 
scenario waarbij de bepalingen betreffende het toeken-
nen van de energiepremies voor de wintermaanden 
van 2023 worden opgenomen in een wetsontwerp, zal 
er een advies van de Raad van State voorhanden zijn. 
Wat zal de regering doen als blijkt dat de Raad van 
State op fundamentele juridisch-technische bezwaren 
stoot, waardoor het voorontwerp van wet moet worden 
bijgestuurd, en waardoor de nieuwe regeling niet meer 
compatibel zou zijn met de regeling in het voorliggende 
wetsvoorstel? Het is om redenen van voorzichtigheid 
dat de heer Wollants dan ook van oordeel is dat het 
raadzaam is over het wetsvoorstel het advies van de 
Raad van State te vragen.

Mevrouw Mélissa Hanus (PS) is ermee ingenomen 
dat dit wetsvoorstel ter bespreking voorligt. Het was im-
mers de hoogste tijd geworden voor maatregelen om de 
burgers de komende winter te beschermen; het optreden 
van de regering is dan ook volstrekt gerechtvaardigd.

Voor de socialisten kwam het erop aan steun te ver-
lenen aan de meest kwetsbare gezinnen. De PS-fractie 
heeft bijgevolg sterk aangedrongen op de uitbreiding van 
het sociaal energietarief tot de rechthebbenden van de 
verhoogde tegemoetkoming en op de verlenging ervan. 
Vandaag wordt bijna één op vijf huishoudens door die 
regeling beschermd. De PS-fractie vraagt echter al 
sinds maanden dat ook aan de middenklasse steun 
wordt verleend, dat wil zeggen de mensen wier inkomsten 
boven de grens voor het sociaal tarief uitkomen. Begin 
dit jaar heeft de PS-fractie een voorstel daartoe trouwens 
ingediend. Zij is derhalve ingenomen met voorliggend 

— Il a été annoncé que ladite prime de gaz et d’électri-
cité ne sera pas exonérée d’impôt pour tout le monde. À 
partir d’un certain niveau de revenus, des impôts devront 
être payés sur cette prime et les primes devront être 
déclarées. Or, M. Wollants ne lit rien à ce sujet ni dans la 
proposition de loi à l’examen, ni dans les amendements 
déposés par Mme Buyst et consorts (DOC 55 2915/003). 
Cela signifie-t-il que cette piste a été abandonnée? Elle 
n’est pas non plus mentionnée en tant que telle sur la 
facture énergétique. Si cette piste est abandonnée, 
l’estimation du coût des mesures communiquée pré-
cédemment devra être ajustée, conclut M. Wollants.

— Par ailleurs, le gouvernement a depuis lors dé-
cidé d’accorder une prime de gaz et d’électricité pour 
les mois de janvier à mars 2023 également. Le membre 
ne trouve rien à ce sujet dans le texte de la proposition 
de loi à l’examen. Ne faut-il pas également inscrire ces 
décisions dans le texte de loi? L’intention ne peut en 
effet pas être que les partis de la majorité déposent 
une nouvelle proposition de loi non soumise à l’avis 
du Conseil d’État sur les mesures proposées. Si les 
dispositions relatives à l’octroi de primes énergétiques 
pour les mois d’hiver de 2023 sont intégrées dans un 
projet de loi, le Conseil d’État rendra un avis. Que fera 
le gouvernement s’il apparaît alors que le Conseil d’État 
formule des objections juridico-techniques fondamen-
tales nécessitant l’adaptation de l’avant-projet de loi et 
rendant le nouveau régime incompatible avec le régime 
prévu par la proposition de loi à l’examen? C’est par 
souci de prudence que M. Wollants estime dès lors qu’il 
s’indique de demander l’avis du Conseil d’État à propos 
de la proposition de loi à l’examen.

Mme Mélissa Hanus (PS) salue la mise à l’ordre du 
jour de cette proposition de loi. Il était en effet urgent 
que des mesures soient engagées pour protéger les 
citoyens cet hiver, une urgence qui justifie pleinement 
l’action du gouvernement.

Les socialistes se sont engagés en ce sens: un soutien 
devait être accordé aux ménages les plus vulnérables. 
En conséquence, le groupe PS a poussé en faveur de 
l’extension du tarif social énergie aux bénéficiaires de 
l’intervention majorée, ainsi que pour sa prolongation. 
Aujourd’hui, près d’un ménage sur cinq se voit être pro-
tégé par ce mécanisme. Mais, depuis de nombreux mois, 
le groupe PS demande qu’une aide soit également 
accordée à la classe moyenne, c’est-à-dire à ceux dont 
les revenus dépassent ceux du tarif social. Le groupe 
PS a d’ailleurs déposé une proposition en ce sens au 
début de cette année. Il se réjouit dès lors de la présente 
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wetsvoorstel, dat tot doel heeft de energierekening van 
de Belgen maandelijks met bijna 200 euro te doen ver-
minderen. Deze steun zou van toepassing zijn vanaf de 
eerstvolgende maand en dat, rekening houdend met het 
begrotingsconclaaf, tot minstens 31 maart 2023. In totaal 
zal 1.000 euro in mindering worden gebracht op de gas- 
en elektriciteitsfacturen van de komende vijf maanden.

De PS-fractie steunt dus dit initiatief, maar de ener-
giecrisis die het land treft is van dien aard dat méér 
moet worden gedaan, en wel zo snel mogelijk: meer dan 
ooit is het noodzakelijk de gasprijzen te blokkeren. De 
besprekingen in dat verband op Europees niveau sle-
pen al veel te lang aan. In dit dossier moet echt worden 
geland. Zo niet zouden noodmaatregelen aan de orde 
zijn: veertien andere Europese landen zouden daar voor 
gewonnen zijn; een gemeenschappelijk optreden is een 
mogelijkheid. Bovendien zou over fatsoenlijke prijzen 
kunnen worden onderhandeld met de partnerlanden via 
dewelke gas wordt ingevoerd, namelijk de Verenigde 
Staten en Noorwegen. Er liggen opties ter tafel. Het is 
zaak in actie te schieten en zo snel mogelijk resultaat 
te boeken.

De heer Reccino Van Lommel (VB) erkent de hoog-
dringendheid van het wetsvoorstel, maar stelt vast dat 
de voorliggende tekst eigenlijk een wetsontwerp had 
moeten zijn. Hij sluit zich aan bij de opmerking van de 
heer Wollants dat voor dergelijke belangrijke – en ook 
technische – aangelegenheden een advies van de Raad 
van State nodig is. Bovendien heeft Titel 7, Hoofdstuk 4, 
van het wetsvoorstel betrekking op de verwerking van 
persoonsgegevens, waardoor ook een advies van de 
Gegevensbeschermingsautoriteit zou moeten worden 
gevraagd.

Volgens de spreker mag het wetsvoorstel niet los 
worden gezien van een aantal andere noodzakelijke 
maatregelen rond de hoge energieprijzen. Zo is er het 
Europese gasprijzenplafond, waarover tot op vandaag 
nog geen akkoord is gevonden. Zo is er het afromen van 
de overwinsten, waarvan de opbrengst naar alle Belgen 
moet terugvloeien. Vergeleken met deze grotere dossiers 
is het voorliggende wetsvoorstel maar een peulenschil.

De heer Van Lommel stelt vast dat het wetsvoor-
stel voorziet in een toekenning van een premie voor 
de maanden november en december 2022, maar dat 
de regering reeds spreekt van een verlenging ervan 
met drie maanden. Kan de minister verduidelijken hoe 
dit geregeld wordt en hoe dit dan praktisch in zijn werk 
zal gaan voor de periode januari tot maart 2023?

De spreker verwijst vervolgens naar het artikel 38, 
§ 2, dat stelt dat de federale elektriciteitspremie wordt 

proposition de loi qui garantira une réduction mensuelle 
de près de 200 euros sur les factures énergétiques 
des Belges. Cette aide s’appliquera dès le mois pro-
chain et, compte tenu du conclave budgétaire, restera 
d’application jusqu’au 31 mars 2023 au minimum. Au 
total, 1.000 euros seront déduits des factures de gaz et 
d’électricité des cinq prochains mois.

Le groupe PS soutient donc cette initiative, mais la crise 
énergétique qui touche le pays impose d’aller plus loin, et 
ce, dans les plus brefs délais: il est aujourd’hui plus que 
nécessaire de bloquer les prix du gaz. Les discussions 
en ce sens au niveau européen durent déjà depuis trop 
longtemps. Il est temps que le dossier aboutisse. Si tel 
n’était pas le cas, des mesures d’urgence devraient être 
engagées: quatorze autres pays européens y seraient 
favorables, une action commune serait envisageable. 
En outre, il serait possible de négocier des prix décents 
avec les pays partenaires importateurs de gaz: les États-
Unis et la Norvège. Des options sont sur la table. Il faut 
agir et aboutir au plus vite.

Reconnaissant l’urgence de la proposition de loi à 
l’examen, M. Reccino Van Lommel (VB) fait néanmoins 
observer que le texte présenté aurait en fait dû être 
un projet de loi. Il partage l’avis de M. Wollants selon 
lequel des questions aussi importantes – et techniques 
– que celles-là nécessitent un avis du Conseil d’État. 
En outre, le Titre 7, Chapitre 4, de la proposition de loi 
vise le traitement de données à caractère personnel, 
qui devrait également nécessiter un avis de l’Autorité 
de protection des données.

Selon l’intervenant, la proposition de loi à l’examen 
est indissociable d’autres mesures nécessaires face à la 
flambée des prix de l’énergie. Il mentionne le plafonne-
ment européen du prix du gaz, sur lequel aucun accord 
n’a été trouvé jusqu’à présent. Il mentionne également 
la taxation des surprofits, dont le produit doit revenir 
à l’ensemble des Belges. Par rapport à ces dossiers 
plus importants, la proposition de loi à l’examen est 
insignifiante.

M. Van Lommel constate que la proposition de loi 
prévoit l’octroi d’une prime pour les mois de novembre 
et de décembre 2022, mais que le gouvernement parle 
déjà de la prolonger de trois mois. La ministre peut-elle 
en préciser les modalités et indiquer comment cela 
se traduira dans la pratique pour la période de janvier 
à mars 2023?

Le membre renvoie ensuite à l’article 38, § 2, qui 
dispose que la prime fédérale d’électricité sera octroyée 
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toegekend, ongeacht of er een levering van elektriciteit 
heeft plaatsgevonden bij de rechthebbende. Hij vindt 
het vreemd dat in dergelijk geval toch een premie wordt 
toegekend. Het verheugt het lid dat de bewoners van 
appartementsgebouwen ditmaal niet uit de premieboot 
vallen.

Eigenaars van warmtepompen komen niet in aanmer-
king voor de federale premies, ondanks de bijzonder hoge 
verbruikskosten van deze installaties. Kan de minister 
de reden hiervoor verduidelijken?

De heer Mathieu Bihet (MR) stelt vast dat de forse 
stijging van de energieprijzen en de eruit voortvloeiende 
inflatie de bedrijven en huishoudens financieel zeer 
zwaar onder druk zetten. Er moet dus dringend worden 
ingegrepen. De MR-fractie steunt dit wetsvoorstel, dat 
ertoe strekt de gevolgen van de crisis voor de koopkracht 
van de huishoudens te temperen. Het is een goede zaak 
dat met dit initiatief een maximumaantal huishoudens 
bereikt worden, zonder dat hun inkomsten a priori worden 
gecontroleerd, bijvoorbeeld via hun belastingaangifte. 
Controle achteraf is in dat opzicht beter. De spreker 
verzoekt de minister om toelichting omtrent de nadere 
voorwaarden van de geplande tegemoetkoming voor 
wie pellets gebruikt.

Mevrouw Leen Dierick (cd&v) benadrukt dat veel 
gezinnen, maar ook scholen, woonzorgcentra en zelf-
standigen in deze ongeziene energiecrisis het bijzon-
der moeilijk hebben en wakker liggen over hoe zij hun 
energiefactuur gaan betalen. De federale regering heeft 
echter al verschillende maatregelen genomen om de 
factuur te verlichten en dit wetsvoorstel voert verdere 
ondersteuningsmaatregelen in om onze gezinnen en 
bedrijven te ondersteunen.

De spreekster sluit zich aan bij een aantal voorgaande 
sprekers inzake de bezorgdheden voor de mensen die 
reeds inspanningen hebben geleverd in het kader van 
de energietransitie, weg van fossiele brandstoffen, door 
de aanschaf van een warmtepomp. Zo krijgen zij maar 
één premie, namelijk de 61 euro per maand voor elek-
triciteit. Kan de minister hiervoor een verklaring geven?

Er bestaat effectief geen databank van mensen die een 
warmtepomp hebben. Tijdens de begrotingsbesprekingen 
werd echter beslist om mensen die verwarmen met een 
pellet kachel wel een tegemoetkoming te geven, en dat 
op basis van de aankoopfactuur. Is het een oplossing 
om met een gelijkaardig systeem te werken voor de 
eigenaars van warmtepompen?

indépendamment du fait qu’une fourniture d’électricité 
ait eu lieu dans les locaux de l’ayant-droit. Il s’étonne 
que, dans ce cas, une prime soit néanmoins accordée. 
L’intervenant se réjouit que les résidents d’immeubles 
à appartements ne soient pas exclus du bénéfice de la 
prime cette fois-ci.

Les propriétaires de pompes à chaleur ne pourront 
pas bénéficier des primes fédérales en dépit des coûts 
de consommation particulièrement élevés de ces ins-
tallations. La ministre peut-elle en préciser la raison?

M. Mathieu Bihet (MR) constate que la hausse éle-
vée des prix de l’énergie et l’inflation qui en découle 
exercent une pression financière très importante sur les 
entreprises et les ménages. Une action urgente est donc 
nécessaire. Le groupe MR soutient cette proposition de 
loi dont l’objectif est d’atténuer les conséquences de la 
crise sur le pouvoir d’achat des ménages. Il est positif que 
cette intervention touche un maximum de ménages, sans 
contrôle a priori des revenus des ménages, par exemple, 
par le biais d’un examen des déclarations fiscales. Un 
contrôle a posteriori est plus approprié. L’intervenant 
demande des précisions à la ministre sur les modalités 
de l’intervention prévue pour les utilisateurs de pellets.

Mme Leen Dierick (cd&v) souligne que, dans le 
contexte de cette crise énergétique sans précédent, un 
grand nombre de familles, d’écoles, de centres de soins 
résidentiels et de travailleurs indépendants traversent 
une période particulièrement difficile et se demandent 
comment ils vont payer leurs factures énergétiques. Le 
gouvernement fédéral a toutefois déjà pris plusieurs 
mesures afin d’alléger ces factures et la proposition de 
loi à l’examen prévoit des mesures de soutien supplé-
mentaires pour aider nos ménages et nos entreprises.

La membre rejoint plusieurs intervenants précédents 
à propos des préoccupations concernant les personnes 
qui ont déjà fait des efforts dans le cadre de la transition 
énergétique en tournant le dos aux combustibles fossiles 
et en achetant une pompe à chaleur. Ces personnes ne 
recevront qu’une seule prime de 61 euros par mois pour 
l’électricité. La ministre peut-elle expliquer pourquoi?

Il n’existe effectivement aucune base de données des 
personnes possédant une pompe à chaleur. Cependant, 
au cours des discussions budgétaires, il a été décidé 
que les personnes qui se chauffent avec un poêle à 
pellets bénéficieraient d’une intervention sur la base 
de la facture d’achat. Une solution ne serait-elle pas 
d’appliquer un système similaire aux propriétaires de 
pompes à chaleur?
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Er werd gekozen voor een forfaitair bedrag: waar-
om werd er niet gekozen om de premie toe te ken-
nen naargelang van de kWh, onafhankelijk van de 
verwarmingsmethode?

Het wetsvoorstel beoogt te bepalen dat mensen 
deze premie vóór 1 januari 2023 moeten krijgen of ten 
laatste via overschrijving op 18 januari 2023. Zal er een 
campagne komen om mensen op de hoogte te brengen 
dat, als ze de elektriciteits- of gaspremie niet hebben 
gekregen, ze hiervoor een aanvraag moeten indienen?

De heer Thierry Warmoes (PVDA-PTB) verklaart dat 
met de huidige maatregelen van de regering de gezin-
nen, de zelfstandigen en de kmo’s een barre winter 
tegemoet gaan. Het huidige wetsvoorstel gaat over de 
energiepremie van 200 euro die de federale regering in 
de maanden november en december van dit jaar aan de 
gezinnen wilt geven. Hierover werd al uitgebreid gede-
batteerd tijdens de State of the Union. De maatregelen 
van de regering zijn volstrekt onvoldoende. Men heeft 
nood aan een echte prijsblokkering.

Elektriciteit is voor een doorsnee gezin op een jaar tijd 
meer dan 2,5 keer duurder geworden, aardgas is 4 keer 
duurder geworden. Een doorsnee gezin betaalt vandaag 
gemiddeld meer dan 6.800 euro voor energie (cijfers 
VREG, oktober 2022). Dat is 3.547 euro meer voor gas 
dan één jaar geleden en 1.522 euro meer voor elektriciteit 
(5.069 euro in totaal meer) voor een gemiddeld verbruik 
(3.500 kWh elektriciteit en 17.000 kWh gas).

Zelfs met de uitbreiding van de wintercheques voor 
de maanden januari, februari en maart, waarbij het 
totaal dan op 980 euro (5x 196 euro) uitkomt, verlaagt 
de jaarfactuur van een gemiddeld gezin met 14,4 %, 
terwijl de totale energiefactuur met een factor 4 is ge-
stegen. Zelfs met 5 wintercheques betaalt een gemid-
deld gezin vandaag nog steeds meer dan 4.000 euro 
meer dan in september 2021. De zelfstandigen en de 
kmo’s krijgen van de regering zelfs geen premie. Voor 
hen wil de regering de accijnzen verlagen, maar de ac-
cijnsverlaging levert procentueel nog minder op voor de 
energiefactuur van de zelfstandigen en de kmo’s dan de 
wintercheques voor de energiefactuur van de gezinnen.

De regering moet dringend werk maken van het 
drastisch verlagen en blokkeren van de energieprijzen. 
Waarom blijft men aanvaarden dat Engie-Electrabel 

On a choisi un montant forfaitaire: pourquoi n’a-t-on 
pas préféré octroyer la prime en fonction des kWh, quel 
que soit le mode de chauffage?

La proposition de loi prévoit que les bénéficiaires 
devront recevoir cette prime avant le 1er janvier 2023 ou 
par virement bancaire transféré au plus tard le 18 jan-
vier 2023. Une campagne sera-t-elle organisée en vue 
d’informer les bénéficiaires que s’il n’ont pas reçu la 
prime pour l’électricité ou le gaz, ils doivent introduire 
une demande à cet effet?

M. Thierry Warmoes (PVDA-PTB) déclare que, compte 
tenu des mesures actuelles du gouvernement, l’hiver 
s’annonce rude pour les ménages, les indépendants 
et les PME. L’actuelle proposition de loi évoque une 
prime énergétique de 200 euros que le gouvernement 
entend accorder aux ménages au cours des mois de 
novembre et décembre de cette année. Ce point a déjà 
été longuement débattu à l’occasion de la déclaration 
de politique générale. Les mesures du gouvernement 
sont totalement insuffisantes. Il convient de procéder à 
un véritable blocage des prix.

En un an, le prix de l’électricité a été multiplié par 
plus de 2,5 pour un ménage moyen, et le prix du gaz 
a été multiplié par 4. Un ménage moyen paie actuel-
lement, en moyenne, plus de 6.800 euros pour son 
énergie (chiffres de la VREG, octobre 2022). Il s’agit 
de 3.547 euros supplémentaires pour le gaz par rapport à 
l’année dernière et de 1.522 euros supplémentaires pour 
l’électricité (5.069 euros supplémentaires au total) pour 
une consommation moyenne (3.500 kWh d’électricité 
et 17.000 kWh de gaz).

Même l’élargissement des chèques hiver accordés 
pour les mois de janvier, février et mars, pour un total 
de 980 euros (5 x 196 euros) ne permettra de diminuer 
la facture annuelle des ménages moyens que de 14,4 % 
alors que leurs factures énergétiques totales ont été 
multipliées par quatre. Même en bénéficiant de cinq 
chèques hiver, chaque ménage moyen paiera encore 
plus de 4.000 euros supplémentaires par rapport à sep-
tembre 2021. Le gouvernement n’accorde même aucune 
prime aux indépendants et aux PME. En ce qui les 
concerne, le gouvernement entend réduire les accises, 
mais une baisse des accises aboutira à une diminution 
encore moindre, en pourcentage, des factures énergé-
tiques des indépendants et des PME que les chèques 
hiver en ce qui concerne les factures énergétiques des 
ménages.

Le gouvernement doit œuvrer d’urgence à la réduction 
drastique et au blocage des prix de l’énergie. Pourquoi 
continue-t-on à accepter que la société Engie-Electrabel 
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vandaag haar elektriciteit aan 300 euro per MWh kan 
verkopen, terwijl haar productiekosten slechts 35 euro 
per MWh bedragen? Men moet de prijzen blokkeren, 
zoals in Frankrijk. En dat staat níet in tegenstelling met 
het sociaal tarief, zoals de heer Verduyckt afgelopen 
week beweerde. De PVDA-PTB-fractie pleit net voor 
een prijsblokkering voor de brede werkende bevolking, 
de zelfstandigen en de kmo’s die het sociaal tarief niet 
krijgen.

Uit pragmatisch oogpunt zal de PVDA-PTB-fractie 
het huidige wetsvoorstel steunen, ook al is het totaal 
onvoldoende. Maar zij verzet zich sterk tegen het idee dat 
de regering deze energiecrisis kan oplossen met enkele 
premies. Premies verhinderen niet dat de grote energie-
multinationals zich verrijken op kap van de werkende 
bevolking. Ze houden de miljarden euro overwinsten 
in stand. En ze pakken de oorzaak van de energiecri-
sis – de liberalisering – niet bij de wortel aan. In zijn 
State of the Union insinueert de Eerste minister dat de 
energiecrisis veroorzaakt wordt door externe factoren. 
Maar de echte oorzaak van de energiecrisis is net de 
liberalisering van de energiesector. Die maakt de prijzen 
onstabiel en oncontroleerbaar. Sinds de liberalisering 
worden de energieprijzen bepaald door speculanten 
op de beurs. En het minste risico op schaarste doet 
de beurzen panikeren en de energieprijzen ontplof-
fen. Hierdoor strijken energiemultinationals al een jaar 
lang waanzinnige overwinsten op. De enige oplossing 
is de liberalisering terugdraaien en van energie terug 
een publieke sector maken, zoals dit het geval is voor 
watervoorziening. Deze zomer was er met de droogte 
een reële schaarste aan water. Er is noodgedwongen 
bespaard geweest: landbouwers mochten geen water 
meer onttrekken. Maar de waterfactuur is niet ontploft. 
De enige fundamentele oplossing op deze energiecrisis 
is dan ook om de energiesector uit de handen van de 
energiemultinationals te halen, en terug in de handen 
van de samenleving.

De heer Warmoes voegt eraan toe dat zijn fractie niet 
akkoord gaat met de strikte termijnen voor het overzen-
den van de betaalgegevens door de rechthebbenden. 
Daarom zal hij tegen het artikel 40 en het artikel 47 van 
het wetsvoorstel stemmen.

De heer Kris Verduyckt (Vooruit) geeft aan de hand 
van enkele concrete gevallen weer hoezeer de mensen 
ten einde raad zijn in deze energiecrisis. Hij betreurt het 
daarom bijzonder dat bepaalde oppositiepartijen vinden 
dat er te snel wordt gegaan met het wetsvoorstel. Bij wijze 
van vergelijking verwijst de spreker naar de Vlaamse 
regering waar het enkel bij denken is gebleven, en het 
doen nog steeds op zich laat wachten. Zo kunnen de 

puisse actuellement vendre son électricité à 300 euros 
par MWh alors que le coût de production ne s’élève 
qu’à 35 euros par MWh? Il convient de bloquer les prix, 
comme en France. Et cette mesure ne s’oppose pas au 
tarif social comme l’a affirmé M. Verduyckt la semaine 
dernière. Le groupe PVDA-PTB plaide justement en 
faveur d’un blocage des prix pour la population active 
au sens large, pour les travailleurs indépendants et pour 
les PME qui ne bénéficient pas du tarif social.

Le groupe PVDA-PTB soutiendra la proposition de 
loi à l’examen par pragmatisme bien qu’elle soit totale-
ment insuffisante. Il s’oppose toutefois farouchement à 
l’idée selon laquelle le gouvernement pourra résoudre 
la crise énergétique au moyen de quelques primes. Les 
primes n’empêchent pas les grandes multinationales de 
l’énergie de s’enrichir sur le dos de la population active. 
Elles maintiennent en place le système qui permet 
d’engranger des milliards d’euros de surprofits et elles 
ne permettent pas de s’attaquer à la racine de la crise 
énergétique, c’est-à-dire à la libéralisation. Au cours de 
sa déclaration de politique générale, le premier ministre 
a insinué que la crise énergétique était provoquée 
par des facteurs externes. Or, la véritable cause de 
cette crise, c’est justement la libéralisation du secteur 
énergétique, qui a rendu les prix de l’énergie instables 
et incontrôlables. Depuis la libéralisation, les prix de 
l’énergie sont fixés en Bourse par des spéculateurs et 
au moindre risque de pénurie, les bourses paniquent et 
les prix s’envolent. C’est pourquoi les multinationales 
de l’énergie engrangent, depuis un an, des surprofits 
insensés. La seule solution consisterait à mettre fin à 
la libéralisation et à renationaliser l’énergie, comme 
c’est le cas de l’approvisionnement en eau. Cet été, la 
sécheresse a provoqué une véritable pénurie d’eau. Le 
rationnement a été imposé: il a été interdit aux agriculteurs 
de prélever de l’eau. La facture d’eau n’a cependant pas 
explosé. L’unique solution fondamentale à cette crise 
énergétique consiste dès lors à reprendre le secteur de 
l’énergie des mains des multinationales de l’énergie et 
de le confier à nouveau à la société.

M. Warmoes ajoute que son groupe ne marque pas son 
accord sur les délais stricts que les bénéficiaires devront 
respecter pour communiquer leurs données de paiements. 
C’est pourquoi il votera contre les articles 40 et 47 de 
la proposition de loi à l’examen.

M. Kris Verduyckt (Vooruit) illustre, au moyen de 
quelques exemples concrets, la détresse des consom-
mateurs dans le cadre de la crise énergétique actuelle, 
et indique que c’est la raison pour laquelle il déplore 
tout particulièrement que certains partis d’opposition 
estiment que cette proposition de loi est expéditive. À 
titre de comparaison, l’intervenant renvoie au gouverne-
ment flamand, qui en est resté au stade de la réflexion 



132915/007DOC 55

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

rusthuisbewoners, door de regionale bevoegdheid, nog 
steeds op geen enkele steun rekenen.

De spreker is verheugd dat de minister ditmaal wel 
rekening heeft gehouden met de bewoners van apparte-
mentsgebouwen. Kan de minister duidelijkheid verschaf-
fen over hoe deze premie exact zal worden berekend?

Het lid begrijpt de bezorgdheid van de heer Wollants 
niet, als het aankomt op de vastgelegde inkomensgrens 
(netto belastbaar inkomen van 125.000 euro), die er-
voor zal zorgen dat sommige mensen de premie via de 
belastingen zullen moeten terugbetalen. Het sociaal 
tarief beschermt zo’n 20 % van de bevolking. Er werd 
echter gewag gemaakt van een te groot verschil tussen 
mensen met het sociaal tarief en de middenklasse. Het 
pakket zoals voorgesteld in dit wetsvoorstel, biedt een 
oplossing voor deze middenklasse. De financiën van de 
Staat hebben echter hun grenzen, waardoor de sterkste 
schouders ook de zwaarste lasten moeten dragen.

Als reactie op het betoog van de heer Warmoes, geeft 
de heer Verduyckt aan dat men ernstig moet omgaan 
met voorstellen of initiatieven, zeker wanneer deze een 
grote impact hebben op het budget. Men kan niet én 
het sociaal tarief behouden, én een blokkering van de 
gasprijzen verkrijgen, zoals in Frankrijk.

In verband met de ondersteuning van verbruikers 
van fossiele brandstoffen – en het uitsluiten van de 
eigenaars van warmtepompen – geeft de spreker aan 
dat het inderdaad niet de bedoeling kan zijn deze eer-
ste categorie te promoten, zeker in het kader van het 
halen van de klimaatdoelstellingen. De steun is, gezien 
de huidige energiecrisis, echter wel noodzakelijk voor 
deze groep mensen.

Tot slot verheugt de spreker zich over de aangekon-
digde accijnsregeling en het behouden van het btw-tarief 
van 6 %. Hierdoor zal de verhouding tussen de kostprijs 
van elektriciteit en fossiele brandstoffen wat meer evo-
lueren in het voordeel van elektriciteit.

De heer Bert Wollants (N-VA) repliceert dat zijn fractie 
enkel aandringt op degelijk juridisch onderbouwde tek-
sten om ervoor te zorgen dat diegenen die de gas- en 
elektriciteitspremie zullen ontvangen, achteraf niet met 
onaangename verrassingen, zoals een terugbetaling van 
de premie, zouden worden geconfronteerd. Het verbaast 
de spreker dat de heer Verduyckt hiermee een probleem 
heeft. In dit verband brengt de heer Wollants nog de 
discussie over de woonzorgcentra en andere collectieve 

et dont les mesures concrètes se font encore attendre. 
Par exemple, les résidents des maisons de repos ne 
peuvent pas encore compter sur des mesures de soutien 
dès lors que cette compétence est régionale.

L’intervenant se félicite que la ministre ait cette fois 
tenu compte des personnes qui habitent dans des 
immeubles à appartements. La ministre pourrait-elle 
préciser comment cette prime sera calculée?

Le membre ne comprend pas les préoccupations expri-
mées par M. Wollants à l’égard de la fixation d’un plafond 
de revenus (revenus nets imposables de 125.000 euros), 
qui aura pour conséquence que certains contribuables 
devront rembourser la prime par le biais des impôts. Le 
tarif social protège environ 20 % de la population. Un 
écart trop important a toutefois été constaté entre les 
personnes bénéficiant du tarif social et la classe moyenne. 
L’ensemble de mesures prévu par la proposition de loi à 
l’examen offre une solution pour cette classe moyenne. 
Les finances de l’État ayant toutefois leurs limites, les 
épaules les plus solides devront supporter les charges 
les plus lourdes.

En réponse à l’ intervention de M. Warmoes, 
M. Verduyckt indique qu’il faut rester sérieux quand 
on formule des propositions ou des initiatives, surtout 
lorsque ces dernières sont susceptibles d’avoir une 
incidence budgétaire importante. On ne peut pas à la 
fois maintenir le tarif social et obtenir un gel des prix du 
gaz, comme en France.

En ce qui concerne le soutien apporté aux consom-
mateurs de combustibles fossiles – et l’exclusion des 
propriétaires de pompes à chaleur –, l’intervenant sou-
ligne qu’il ne saurait effectivement être question de 
promouvoir cette première catégorie, en particulier dans 
la perspective de la réalisation de nos objectifs clima-
tiques. Il est toutefois nécessaire de soutenir ce groupe 
de personnes eu égard à la crise énergétique actuelle.

Enfin, l’intervenant salue le régime d’accises annoncé 
et le maintien du taux de TVA de 6 %. Cela fera évoluer 
le rapport entre le coût de l’électricité et celui des com-
bustibles fossiles un peu plus en faveur de l’électricité.

M. Bert Wollants (N-VA) réplique que son groupe 
tient uniquement à s’assurer de la solidité juridique 
des textes et à éviter que les personnes qui recevront 
la prime pour le gaz et l’électricité soient confrontées à 
de mauvaises surprises ultérieurement, par exemple au 
remboursement de la prime. L’intervenant s’étonne que 
cela dérange M. Verduyckt. M. Wollants rappelle à cet 
égard la discussion qui a eu lieu au sujet des maisons 
de repos et de soins et d’autres structures collectives. 



2915/007DOC 5514

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

voorzieningen in herinnering. Initieel was er volgens de 
minister geen oplossing mogelijk. Ondertussen weet 
men wel beter, en werd er een oplossing uitgewerkt. 
Voorts brengt het lid het advies van de Raad van State 
op het wetsvoorstel DOC 55 2558/001 van de heer  
Peter Mertens c.s. in herinnering. In dat advies werd 
uitdrukkelijk gesteld dat over het uitwerken van een 
systeem van het afromen van de overwinsten een 
overleg met de gewesten moet worden georganiseerd 
(DOC 55 2558/003). Op dit ogenblik stelt de heer Wollants 
vast dat er geen overleg wordt gevoerd, met alle risico’s 
van dien.

Wat de al dan niet uitgewerkte belastingregeling 
betreft, dringt de heer Wollants aan op eerlijkheid. De 
mededeling op de factuur zal een heel aantal afnemers 
op het verkeerde been zetten. Zij zullen zich in het ootje 
genomen voelen.

De heer Reccino Van Lommel (VB) repliceert dat 
als hij als lid van de VB-fractie onvolkomenheden in 
wetgeving wenst aan te kaarten, dat een normaal optre-
den is voor een parlementslid. Dit betekent niet dat de 
VB-fractie zich tegen de ratio legis van het wetsvoorstel 
zou verzetten, wel in tegendeel. Maar de voorgestelde 
maatregelen kunnen niet los worden gezien van an-
dere, noodzakelijke maatregelen, zoals het Europees 
gasplafond, dat er nog steeds niet is. Zo wordt ook tot 
in den treure gecommuniceerd over het afromen van 
de overwinsten, dat miljarden euro’s zou opbrengen 
voor de Staatskas, terwijl de realiteit anders is. Het 
aankaarten van deze dossiers moet dan ook voor het 
voetlicht worden gebracht. Immers, de in het wetsvoorstel 
voorgestelde maatregelen zijn slechts een pleister op 
een houten been, als men ziet met welke bedragen de 
energieverbruikers op hun maandafrekeningen worden 
geconfronteerd.

Voorts is het evident dat de VB-fractie opkomt voor 
die burgers die door de federale en de regionale over-
heid werden aangespoord om in warmtepompen te 
investeren, en die nu niet in aanmerking komen voor de 
voorgestelde premie. Het is de realiteit dat een warm-
tepomp in zuiver verbruik nog altijd duurder is dan een 
gascondensatieketel. Men kan niet om deze vaststel-
ling heen. De overheid moet op een correcte manier 
informatie verschaffen.

De heer Kris Verduyckt (Vooruit) repliceert dat het 
voor iedereen duidelijk is dat er in deze energiecrisis 
dringend maatregelen moeten worden genomen. Daarom 
heeft de regering de eerste beslissingen over het ba-
sispakket energie reeds begin september genomen. 
Dit in tegenstelling tot de Vlaamse regering die in haar 
septemberverklaring geen oplossingen voor de energie-
factuur van de mensen heeft opgenomen. Het gaat niet 

Initialement, la ministre avait annoncé qu’aucune solution 
n’était possible. Les esprits ont évolué depuis lors, et 
une solution a été trouvée. Le membre rappelle égale-
ment l’avis du Conseil d’État sur la proposition de loi 
DOC 55 2558/001 de M. Peter Mertens et consorts. Cet 
avis indiquait explicitement que l’élaboration d’un sys-
tème d’écrémage des surprofits devait faire l’objet d’une 
concertation avec les régions (DOC 55 2558/003). Or, 
M. Wollants constate qu’aucune concertation n’a encore 
eu lieu jusqu’à présent, et évoque tous les risques que 
cela présente.

En ce qui concerne le régime fiscal éventuel, 
M. Wollants préconise l’honnêteté. La communication 
indiquée sur la facture induira en erreur un grand nombre 
de clients, qui se sentiront bernés.

M. Reccino Van Lommel (VB) réplique en indiquant 
que sa volonté d’attirer l’attention sur les imperfections 
de la législation en tant que parlementaire du groupe 
VB est tout à fait légitime. Cela ne signifie pas que le 
groupe VB s’oppose à la ratio legis de la proposition de 
loi, bien au contraire. Mais les mesures proposées ne 
peuvent pas être considérées indépendamment d’autres 
mesures nécessaires, comme un plafond européen pour 
le gaz, qui n’a toujours pas été mis en place. Par ailleurs, 
on parle sans cesse de l’écrémage des surprofits, qui 
rapporterait des milliards d’euros au Trésor, alors que 
la réalité est tout autre. Il convient donc de mettre ces 
dossiers en évidence. En effet, les mesures prévues 
par la proposition de loi ne sont qu’un emplâtre sur une 
jambe de bois par rapport aux montants réclamés aux 
consommateurs d’énergie au travers de leurs factures 
mensuelles.

Par ailleurs, il va de soi que le groupe VB prend fait 
et cause pour les citoyens qui ont été encouragés par 
l’autorité fédérale et les régions à investir dans des 
pompes à chaleur et qui ne peuvent pas aujourd’hui 
bénéficier de la prime proposée. Le fait est qu’en termes 
de coût de consommation, une pompe à chaleur reste 
plus chère qu’une chaudière gaz à condensation. Ce 
constat ne peut pas être ignoré. Les pouvoirs publics 
doivent fournir des informations exactes.

M. Kris Verduyckt (Vooruit) réplique que tout le monde 
a conscience du fait que la crise énergétique actuelle 
nécessite des mesures urgentes. C’est pourquoi le 
gouvernement a pris les premières décisions sur le 
paquet énergétique de base dès le début du mois de 
septembre. Cela contraste avec le gouvernement flamand 
qui, dans sa déclaration de septembre, n’a pas retenu 
de solutions pour alléger les factures énergétiques des 
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altijd even snel om binnen de federale meerderheid tot 
een oplossing te komen waarover een grote consensus 
bestaat, maar er wordt in elk geval hard aan gewerkt, 
met als eindresultaat een oplossing, bijvoorbeeld voor 
de bewoners van appartementsgebouwen. Anders dan 
de heer Wollants, die zich blijkbaar zorgen maakt over 
de informatieplicht voor gezinnen met een netto jaarin-
komen van 125.000 euro, ligt de heer Verduyckt wakker 
van diegenen die hun energiefacturen onmogelijk nog 
kunnen betalen.

Tot slot wijst de heer Verduyckt naar zijn wetsvoorstel  
DOC 55 2828/001 “tot wijziging van de wet van 29 april 
1999 betreffende de organisatie van de elektriciteitsmarkt 
wat de invoering van een warmtepompnorm betreft”. Hij 
is er immers van overtuigd dat de verdere elektrificatie 
van onze verwarming nodig is.

De heer Bert Wollants (N-VA) blijft erbij dat, wanneer 
er in de schoot van de regering reeds een akkoord was 
over het basispakket energie, dit toch reeds eerder onder 
de vorm van een wetsontwerp aan het Parlement had 
kunnen worden voorgelegd.

De heer Kurt Ravyts (VB) wijst erop dat het installeren 
van warmtepompen in bestaande woningen met gasradi-
atoren technisch geen evidentie is naar performantie toe.

De heer Christian Leysen (Open Vld), ten slotte, wijst 
erop dat de Open Vld-fractie verheugd is over hetgeen 
in het wetsvoorstel wordt voorgesteld. Een overheid is 
er om in moeilijke en uitzonderlijke omstandigheden de 
bevolking bij te staan, zo stelde de Eerste minister. De 
overheid kan niet elke burger tegen elk voorval bescher-
men, maar de echte oplossing voor de energiecrisis 
is dat de prijzen zouden dalen. Op dit ogenblik lijkt dit 
het geval te zijn: de Intraday-prijs voor het gas staat 
vandaag op 115 euro/MWh. Maar het is duidelijk dat de 
toekomst nog onzeker kan blijven. Door de voorliggende 
maatregelen wordt ongeveer voor de vijf wintermaan-
den ongeveer 1000 euro aan energiepremie toegekend 
om de facturen voor de gezinnen en de huishoudens 
te verminderen. Het betreft bovendien een verlenging 
van reeds eerder genomen beschermingsmaatregelen. 
Ook het verlagen van de btw op het verbruik van gas 
en elektriciteit naar 6 % betekent een tegemoetkoming 
in de energiefactuur. En er is tevens het sociaal tarief 
gas en elektriciteit voor specifieke doelgroepen. Bij dit 
laatste is het belangrijk dat nauwlettend wordt nagegaan 
dat er geen werkloosheidsval wordt gecreëerd.

citoyens. Il n’est pas toujours facile de trouver rapide-
ment une solution qui recueille un large consensus au 
sein de la majorité fédérale, mais les parties prenantes 
y travaillent en tout cas d’arrache-pied et des mesures 
ont finalement été adoptées, par exemple pour les rési-
dents d’immeubles à appartements. Contrairement à 
M. Wollants, qui s’inquiète apparemment de l’obligation 
d’informer les ménages dont les revenus annuels nets 
atteignent 125.000 euros, M. Verduyckt se fait du souci 
pour les personnes qui ne sont plus en mesure de payer 
leurs factures d’énergie.

M. Verduyckt conclut son intervention en renvoyant 
à sa proposition de loi DOC 55 2828/001 “modifiant la 
loi du 29 avril 1999 relative à l’organisation du marché 
de l’électricité, en ce qui concerne l’instauration d’une 
norme sur les pompes à chaleur”. En effet, l’intervenant 
est convaincu que nous devons poursuivre l’électrification 
de nos systèmes de chauffage.

M. Bert Wollants (N-VA) maintient que dès lors qu’un 
accord a déjà été conclu à propos du forfait de base 
énergie au sein du gouvernement, celui-ci aurait déjà 
pu être présenté plus tôt, sous la forme d’un projet de 
loi, au Parlement.

M. Kurt Ravyts (VB) indique que l’installation de 
pompes à chaleur dans des habitations existantes 
équipées de radiateurs au gaz n’est pas, sur le plan 
technique, le meilleur choix en matière de performances.

Enfin, M. Christian Leysen (Open Vld) indique que le 
groupe Open Vld se réjouit du contenu de la proposition 
de loi à l’examen. Le premier ministre a indiqué que le 
rôle d’un gouvernement est d’aider sa population durant 
les périodes difficiles et exceptionnelles. Toutefois, le 
gouvernement ne peut pas protéger chaque citoyen 
contre tous les aléas de la vie. La vraie solution à la 
crise énergétique serait une diminution des prix, ce qui 
semble se produire aujourd’hui, le prix Intraday étant 
de 115 euros le mégawatt-heure. Mais il est clair que 
l’avenir est encore incertain. Les mesures proposées per-
mettront d’octroyer à chaque ménage environ 1000 euros 
de primes énergétiques durant la période couvrant à 
peu près les cinq mois hivernaux, pour réduire leurs 
factures énergétiques. La proposition de loi à l’examen 
vise en outre à prolonger la mise en œuvre de mesures 
de protection déjà prises. La réduction, à 6 %, de la TVA 
applicable au gaz et à l’électricité permettra également 
de diminuer la facture d’énergie. Et le tarif social gaz 
et électricité en faveur de groupes-cibles spécifiques 
est également mis en œuvre. En ce qui concerne cette 
dernière mesure, il importera de veiller attentivement à 
ne pas créer de piège à l’emploi.
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Vervolgens heeft de spreker nog de volgende vragen 
voor de minister van Energie:

— Hebben de energieleveranciers tijdig tegen 17 okto-
ber 2022 hun klantenlijsten voor huishoudelijke contracten 
aan de FOD Economie doorgegeven?

— Kan de FOD Economie op basis van deze infor-
matie verder?

— Heeft de FOD Economie uit dit proces ook de 
nodige lessen getrokken voor de verwarmingspremie?

— Zullen de leveranciers tijdig over alle gegevens 
beschikken om nog voor januari 2023 de korting toe te 
passen via de factuur?

— Wanneer en op welke wijze zal de ex-postcontrole 
worden uitgevoerd?

— Op basis van welke gegevens werd de hoogte 
van het gereguleerde tarief en het commerciële tarief 
vastgelegd? Op welke wijze kwam men tot 1,5 MWh 
voor de basis voor elektriciteit en 5 MWh voor de basis 
voor gas?

B. Antwoorden van de minister

Mevrouw Tinne Van der Straeten, minister van Energie, 
antwoordt op de vragen en opmerkingen van de leden.

Advies van de Raad van State

De minister heeft begrip voor de opmerkingen over 
het ontbreken van een advies van de Raad van State. 
Volgens haar mogen noch het advies van de Raad van 
State, noch dit wetsvoorstel, waarvan zij de urgentie 
andermaal benadrukt, worden geminimaliseerd. De 
regering staat erop dat de bevolking de premies van 
het basispakket zo spoedig mogelijk ontvangt. Dat vergt 
evenwel een wettelijke basis, opdat de leveranciers de 
gegevens aan de FOD Economie kunnen bezorgen. 
Bovendien hebben die leveranciers een prefinanciering 
nodig om die premies tijdig te kunnen betalen. Aangezien 
de bevolking dringend steun nodig heeft, werd voor een 
wetsvoorstel gekozen in plaats van een wetsontwerp, 
waarvoor het advies van de Raad van State vereist is.

Definities

Het wetsvoorstel voorziet in definities voor de begrip-
pen “gezin” en “huishouden”, teneinde te bepalen wie 
recht heeft op de federale elektriciteitspremie (artikel 36). 
Er is geen verwarring mogelijk met de begunstigden 

L’intervenant poursuit en posant encore les questions 
suivantes à la ministre de l’Énergie:

— Les fournisseurs d’énergie ont-ils communiqué 
à temps, pour le 17 octobre 2022, au SPF Économie 
leurs listes de clients liés par des contrats résidentiels?

— Le SPF Économie pourra-t-il poursuivre son action 
sur la base de ses informations?

— Le SPF Économie a-t-il également tiré les enseigne-
ments nécessaires de ce processus en ce qui concerne 
la prime de chauffage?

— Les fournisseurs disposeront-ils à temps de toutes 
les données nécessaires pour pouvoir appliquer la 
réduction aux factures avant janvier 2023?

— Quand et comment le contrôle ex post sera-t-il 
réalisé?

— Sur la base de quelles données le montant du tarif 
régulé et du tarif commercial est-il fixé? Pourquoi avoir 
choisi 1,5 MWh pour le forfait de base pour l’électricité 
et 5 MWh pour le forfait de base pour le gaz?

B. Réponses de la ministre

Mme Tinne Van der Straeten, ministre de l’Énergie, 
répond aux questions et observations des membres de 
la manière suivante:

Avis du Conseil d’État

La ministre comprend les remarques qui ont été for-
mulées quant à l’absence d’avis du Conseil d’État. À ses 
yeux, il ne faut minimiser ni l’avis du Conseil d’État, ni la 
présente proposition de loi, dont elle réaffirme l’urgence. 
Le gouvernement tient à ce que les primes du paquet de 
base arrivent le plus rapidement possible auprès de la 
population. A cette fin, une base légale est nécessaire 
pour permettre aux fournisseurs de transmettre les 
données au SPF Économie. En outre, les fournisseurs 
ont besoin d’un préfinancement afin de pouvoir verser 
ces primes à temps. Vu que la population a besoin d’un 
soutien en urgence, le choix a été fait d’agir par le biais 
d’une proposition de loi, plutôt que par celui d’un projet 
de loi qui aurait nécessité l’avis du Conseil d’État.

Définitions

La proposition de loi prévoit une définition des familles 
et des ménages afin de déterminer qui sont les ayants 
droit de la prime fédérale d’électricité (article 36). Il n’y 
a aucune confusion avec les bénéficiaires du tarif social 
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van het sociaal tarief, die gedefinieerd worden in de 
Elektriciteitswet en de Gaswet. Dit wetsvoorstel veran-
dert niets voor de begunstigden van het sociaal tarief, 
of het nu gaat om de tijdelijk ontheemden waarover 
de heer Wollants het had, dan wel om mensen met 
een handicap.

Vermeldingen op de factuur

De desbetreffende artikelen werden opgesteld in 
overleg met de leveranciers. Op basis van de ervaring 
uit het verleden werd gekozen voor de meest doeltref-
fende manier om de premies zo spoedig mogelijk bij 
de burgers te brengen, met een minimum aan extra 
administratieve rompslomp voor de leveranciers.

Verandering van energiebronnen

De minister bevestigt dat de situatie op 30 septem-
ber 2022 als uitgangspunt werd genomen.

Begroting 2023

Tot de verlenging met drie maanden (januari, februari, 
maart) werd beslist in het kader van de begroting 2023. 
Er zal een afzonderlijk wetgevend initiatief voor wor-
den genomen, aangezien de referentiepunten zullen 
verschillen.

Verbruik

De premie wordt ongeacht het verbruik toegekend, 
omdat de diensten niet weten hoeveel de rechthebbenden 
verbruiken. Het verbruik wordt immers niet opgevraagd 
en is evenmin opgenomen in de lijst van gegevens die 
tussen de leveranciers en de FOD Economie zullen 
worden uitgewisseld. Indien men rekening zou moeten 
houden met het verbruik, zou de toekenning van de 
premies een stuk complexer verlopen.

Pellets

Een tegemoetkoming voor de gebruikers van pellets 
zal aan bod komen in bepaalde artikelen van een pro-
grammawet waarvan de redactie in handen is van de 
vice-eersteminister en minister van Economie en Werk.

Communicatiecampagne

De minister zal de FOD Economie de opdracht geven 
een communicatiecampagne te voeren om te wijzen op 
het bestaan van die premies.

qui sont, quant à eux, définis dans la Loi Electricité et 
dans la Loi Gaz. Pour les bénéficiaires du tarif social, 
qu’il s’agisse des déplacés temporaires évoqués par 
M. Wollants mais aussi des personnes handicapées, 
cette proposition de loi ne change rien.

Mentions sur la facture

Les articles concernés ont été rédigés en concer-
tation avec les fournisseurs. Il a été tenu compte des 
expériences passées afin d’opter pour le moyen le 
plus efficace pour que les primes parviennent le plus 
rapidement possible auprès de la population, tout en 
occasionnant le moins de surcharge administrative 
possible pour les fournisseurs.

Changement de sources d’énergie

La ministre confirme que c’est la situation au 30 sep-
tembre 2022 qui est prise en compte.

Budget 2023

La prolongation de 3 mois (janvier, février, mars) 
décidée dans le cadre du budget 2023 fera l’objet d’une 
initiative législative distincte, puisque les points de réfé-
rence seront différents.

Consommation

La prime est octroyée indépendamment de la consom-
mation, en raison du fait que l’administration ne connaît 
pas la consommation des ayants droit, laquelle n’est pas 
demandée et ne figure pas dans les données qui seront 
échangées entre les fournisseurs et le SPF Économie. 
La prise en compte de la consommation rendrait l’attri-
bution des primes plus compliquée.

Pellets

Une intervention pour les utilisateurs de pellets fera 
l’objet d’articles d’une loi-programme dont la rédaction 
est confiée au vice-premier ministre et ministre de l’Éco-
nomie et du Travail.

Campagne de communication

La ministre donnera instruction au SPF Économie de 
procéder à une campagne de communication afin de 
faire connaitre l’existence de ces primes.
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Combinatie van maatregelen

Om de aanpak door de regering te evalueren, moet 
worden gekeken naar de combinatie van de verschillende 
maatregelen die worden genomen: de verwarmingspre-
mie, het basispakket elektriciteit, het basispakket gas, 
de btw-verlaging op elektriciteit, de btw-verlaging op 
gas enzovoort. De interventie van de Staat bedraagt 
voor een gemiddeld gezin bijna 2.000 euro. Voor de 
begunstigden van het sociaal tarief (ongeveer 20 % van 
de bevolking) bedraagt ze gemiddeld bijna 8.000 euro.

Structurele maatregelen op korte termijn

De minister geeft aan dat het Franse prijsregulerings-
model niet zomaar kan worden toegepast in ons land, 
omdat België in grote mate verbonden is met andere 
landen. Voor België zou prijsregulering op Europees 
niveau het beste zijn. De minister verwijst naar de mede-
deling later op dag van de voorzitster van de Europese 
Commissie, waarin zal worden ingegaan op de initiatie-
ven die de Europese Commissie met betrekking tot een 
bovengrens voor de gasprijs voorbereidt. Volgens de 
informatie van de minister zou het de bedoeling zijn een 
dynamische prijscorridor voor de gasprijzen in te stellen 
(TTF). Die op Europees niveau genomen maatregelen 
moeten worden vervolledigd door nationale maatregelen. 
Sommige daarvan werden al genomen. Andere vallen 
binnen de huidige bespreking en bovendien zullen er de 
komende maanden nieuwe maatregelen volgen.

Berekeningsbasis

Het bedrag van de premies is gebaseerd op een ver-
bruik van 1.500 kWh voor elektriciteit en van 5.000 kWh 
voor gas, alsook op een gereglementeerd tarief. De 
gebruikte cijfers zijn afkomstig uit het cijferverslag van 
de CREG. Voor het overige wordt naar de toelichting bij 
het wetsvoorstel verwezen (blz. 21).

Warmtepompen

Ook de minister betreurt dat geen specifieke maatre-
gelen voor warmtepompen werden genomen, maar ze 
bevestigt dat dit geen deel uitmaakte van het totaalpakket 
dat door de regering werd goedgekeurd. Het klopt dat 
de gebruikers van warmtepompen zware investeringen 
hebben gedaan, maar ze hebben daarvoor ook veel steun 
ontvangen. De Federale Staat heeft hen bijvoorbeeld 
gesteund door de btw op de levering en de installatie 
van warmtepompen te verlagen van 21 % tot 6 %. De 
diverse gewesten hebben eveneens aanzienlijke subsi-
dies voor de installatie van warmtepompen toegekend. 
Bovendien verwarmen gezinnen met een warmtepomp 
zich veel doelmatiger, want het rendement van elektrische 
verwarming is veel groter dan dat van verwarming op 

Combinaison des mesures

Pour évaluer l’action du gouvernement, il faut voir la 
combinaison des différentes mesures qui sont prises: la 
prime chauffage, le paquet de base électricité, le paquet 
de base gaz, la baisse de la TVA sur l’électricité, la 
baisse de la TVA sur le gaz, etc. L’intervention de l’État 
pour une famille moyenne s’élève à près de 2.000 euros. 
Quant aux bénéficiaires du tarif social, l’intervention de 
l’État s’élève à près de 8.000 euros en moyenne, ce qui 
concerne environ 20 % de la population.

Mesures structurelles à court terme

Concernant le modèle français de prix régulés, la 
ministre indique qu’il n’est pas applicable tel quel en 
Belgique, en raison du fait que la Belgique est un pays 
très interconnecté. La meilleure chose pour la Belgique 
serait une régulation des prix au niveau européen. La 
ministre renvoie à la communication qui sera faite encore 
ce jour par la présidente de la Commission européenne, 
au sujet des initiatives que la Commission européenne 
prépare concernant l’instauration d’un plafond pour le 
prix du gaz. D’après ses informations, il serait question 
d’instaurer un corridor de prix dynamique sur le prix du 
gaz (TTF). Ces mesures prises au niveau européen 
doivent être complétées par des mesures nationales. 
Certaines ont déjà été prises. D’autres font l’objet de la 
présente discussion, tandis que de nouvelles mesures 
suivront dans les mois à venir.

Base de calcul

Le montant des primes est basé sur une consommation 
de 1.500 kWh pour l’électricité et de 5.000 kWh pour 
le gaz et sur un tarif réglementé. Les chiffres utilisés 
proviennent du tableau de bord de la CREG. Pour le 
surplus, la ministre renvoie aux développements de la 
proposition de loi (p. 21).

Pompes à chaleur

La ministre regrette aussi l’absence de mesures 
spécifiques visant les pompes à chaleur, mais elle 
confirme que cela ne faisait pas partie du paquet global 
qui a été approuvé par le gouvernement. Il est exact 
que les utilisateurs de pompes à chaleur ont réalisé de 
gros investissements, mais ces deniers ont aussi été 
soutenus de manière importante. Ainsi, l’État fédéral 
les a soutenus en baissant la TVA sur la livraison et 
l’installation de pompes à chaleur de 21 % à 6 %. Les 
différentes régions ont aussi consentis des subventions 
importantes pour l’installation de pompes à chaleur. Par 
ailleurs, les personnes qui se chauffent aux moyens de 
pompes à chaleur font un très grand gain d’efficacité, car 
il est beaucoup plus efficace de se chauffer à l’électricité 
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gas. Daarenboven zijn de gebruikers van warmtepompen 
beschermd tegen de huidige hoge gasprijzen.

In de toekomst zou de minister het verschil tussen 
de gas- en de elektriciteitsprijzen interessanter willen 
maken voor de gebruikers van warmtepompen. Zulks zou 
kunnen gebeuren in het raam van de binnen de regering 
afgesproken accijnshervorming. Die is er gekomen dankzij 
de instelling van de energienorm. De regering heeft de 
transitie naar elektrisch aangedreven mobiliteitsoplos-
singen aangemoedigd en wil via de accijnshervorming nu 
ook de overstap op elektrische verwarming stimuleren. 
Die regeling kan worden geactiveerd zodra de prijzen 
opnieuw dalen.

Lessen uit het verleden

De minister bevestigt dat haar diensten werk maken 
van betere databanken, teneinde een aantal in het 
verleden opgedoken hinderpalen weg te werken. Zij 
zal ter zake meer details verstrekken bij de voorstelling 
van haar beleidsnota.

Prefinanciering

De minister is zich ervan bewust dat het ook voor de 
leveranciers harde tijden zijn. Wanneer de prijzen hoog 
zijn en veel gas wordt verbruikt, komt de kaspositie van 
de leveranciers onder druk te staan. Daarom zal de 
Federale Staat de leveranciers financiële middelen ter 
beschikking stellen, vóór zij de premies moeten uitkeren.

Fiscaliteit

Wat de vragen betreffende de op de premies toepas-
bare belastingregelingen aangaat, verwijst de minister 
naar de besprekingen die binnen de commissie voor 
Financiën en Begroting werden gehouden met de vice-
eersteminister en minister van Financiën, belast met de 
Coördinatie van de fraudebestrijding.

C. Replieken

De heer Bert Wollants (N-VA) neemt akte van het 
antwoord van de minister dat er geen tijd meer is om de 
artikelen van het wetsvoorstel alsnog voor advies aan 
de Raad van State voor te leggen. De spreker betreurt 
deze risicovolle werkwijze.

Voorts is hij van oordeel dat de door de minister ge-
maakte vergelijking tussen de ontheemden en de per-
sonen met een handicap niet juist is. De reden waarom 
de Vlaamse Vereniging voor Steden en Gemeenten het 
nodig vond om specifiek een nota te maken over het 
sociaal tarief in verband met de ontheemden, was omdat 

qu’au gaz. En outre, les utilisateurs de pompes à chaleurs 
sont protégés des prix actuels élevés du gaz.

À l’avenir, la ministre voudrait rendre la différence de 
prix entre le gaz et l’électricité plus intéressante pour 
les utilisateurs de pompes à chaleur, ce qui pourra avoir 
lieu dans le cadre de la réforme des accises qui a été 
conclue au sein du gouvernement et qui a été rendue 
possible grâce à l’adoption de la norme énergétique. 
De la même manière que le gouvernement a voulu 
encourager la transition vers une mobilité électrique, 
il souhaite, via la réforme des accises, encourager le 
passage vers le chauffage à l’électricité. Ce dispositif 
pourra être activé dès que les prix redescendront.

Leçons du passé

La ministre confirme que l’administration travaille à 
de meilleures bases de données, afin d’éviter un certain 
nombre d’écueils rencontrés par le passé. La ministre 
donnera des précisions à ce sujet dans le cadre de la 
présentation de sa note de politique générale.

Préfinancement

La ministre a conscience que les temps sont aussi 
durs pour les fournisseurs. Lorsque les prix sont élevés et 
que la consommation de gaz est importante, la trésorerie 
des fournisseurs se trouve sous pression. C’est la raison 
pour laquelle l’État fédéral prévoit de mettre les moyens 
financiers à disposition des fournisseurs préalablement 
aux paiement des primes par ces derniers.

Fiscalité

Pour les questions concernant la fiscalité applicable 
aux primes, la ministre renvoie aux discussions qui ont 
lieu en Commission des Finances et du Budget avec le 
vice-premier ministre et ministre des Finances, chargé 
de la Coordination de la lutte contre la fraude.

C. Répliques

M. Bert Wollants (N-VA) prend acte de la réponse 
de la ministre, à savoir que l’on n’a plus le temps de 
soumettre les articles de la proposition de loi au Conseil 
d’État pour avis. L’intervenant déplore cette façon de 
procéder, qui comporte certains risques.

Il estime en outre que la comparaison réalisée par la 
ministre entre les personnes déplacées et les personnes 
handicapées n’est pas correcte. Si l’Association flamande 
des Villes et Communes a jugé nécessaire d’établir 
une note portant spécifiquement sur le tarif social en 
lien avec les personnes déplacées, c’est parce que les 
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de ontheemden geen deel uitmaakten van het gezin. Dit 
is wél het geval voor de personen met een handicap. 
De spreker is van oordeel dat de minister had moeten 
antwoorden dat de ontheemden inderdaad geen deel 
uitmaken van het gezin, maar wel worden begrepen 
onder de definitie van huishouden. Het is immers be-
langrijk dat er in een gelijke behandeling wordt voorzien 
van alle categorieën van personen die in aanmerking 
kunnen komen voor het sociaal tarief gas en elektriciteit.

Voor wat het antwoord van de minister met betrekking 
tot de warmtepompen betreft, is het juist dat mensen 
met een warmtepomp veel efficiënter omgaan met 
eenzelfde stroomverbruik om te verwarmen, maar er 
moet rekening mee worden gehouden dat er een aantal 
meeneemeffecten zijn in de door de regering uitgewerkt 
regeling. Zo onderscheidt de VREG een type verbruiker 
dat in Vlaanderen een relatief laag aardgasverbruik heeft 
tussen de 2.300 en de 4.600 kWh. Een dergelijke ver-
bruiker gebruikt gas enkel voor het koken en het warm 
waterverbruik. Een dergelijke verbruiker kan onder de 
door de meerderheid uitgewerkte regeling een beroep 
doen op de premie van 270 euro voor gas en 122 euro 
voor elektriciteit. Maar een verbruiker die een warmte-
pomp heeft, zelfs bij een gezin met vier personen, zal 
bij een standaardverbruik, zoals gedefinieerd door de 
CREG, uitkomen op een verbruik van één vierde elek-
triciteitsverbruik met fel toegenomen prijzen. Dit terwijl 
een dergelijk type verbruiker niet in aanmerking komt 
voor een premie. Wellicht is een dergelijke verbruiker 
een stuk beter af dan een verbruiker die op aardgas 
verwarmt. Maar de verbruiker met een warmtepomp 
moet natuurlijk ook een belangrijke investering compen-
seren. Het is dus niet zo dat een verbruiker die heeft 
geïnvesteerd in een warmtepomp, sowieso beter af is 
in deze energiecrisis. Aangezien er wel een oplossing 
wordt uitgewerkt voor diegenen die hun huis verwarmen 
met pellets en stookolie, is de heer Wollants van oordeel 
dat er ook een oplossing moet worden voorzien voor 
diegenen die verwarmen met een warmtepomp. Voorts 
vraagt de spreker ook nog aandacht voor diegenen die 
een accumulatieverwarming hebben, want zij hebben 
niet het voordeel dat hun verbruik voldoende efficiënt is. 
De minister heeft voor deze categorieën van verbruikers 
te weinig aandacht, zo oordeelt de heer Wollants.

Voor wat betreft het antwoord van de minister met 
betrekking tot de bepalingen onder artikel 38 van het 
wetsvoorstel en de bepalingen op de factuur, wijst 
de heer Wollants erop dat in het artikel 38 van het wets-
voorstel is bepaald dat de elektriciteitspremie wordt 
verrekend op een voorschot- of afrekeningsfactuur 
vóór 1 januari 2023. Indien dit niet het geval is, zijn er 
nog andere verrekeningsmogelijkheden voorzien. Er is 
in de tekst van het wetsvoorstel slechts sprake van “een 

personnes déplacées ne font pas partie de la famille. 
C’est en revanche le cas des personnes handicapées. 
L’intervenant estime que la ministre aurait dû répondre 
que les personnes déplacées ne font effectivement 
pas partie de la famille mais qu’elles sont comprises 
dans la définition du ménage. En effet, il importe de 
prévoir le même traitement pour toutes les catégories 
de personnes pouvant bénéficier du tarif social pour le 
gaz et l’électricité.

En ce qui concerne la réponse de la ministre à propos 
des pompes à chaleur, il est exact que les personnes 
disposant d’une pompe à chaleur chauffent leur habitation 
bien plus efficacement avec une même consommation 
d’électricité, mais il convient de tenir compte du fait 
que la réglementation élaborée par le gouvernement 
contient une série d’effets d’aubaine. C’est ainsi qu’en 
Flandre, la VREG distingue un consommateur type 
flamand qui a une consommation de gaz relativement 
faible de 2.300 à 4.600 kWh. Ce consommateur n’utilise 
le gaz que pour cuisiner et chauffer l’eau. Sur la base 
de la réglementation élaborée par le gouvernement, ce 
consommateur peut prétendre à la prime de 270 euros 
pour le gaz et de 122 euros pour l’électricité. À l’inverse, 
un consommateur qui dispose d’une pompe à chaleur 
et qui a une consommation normale telle que définie 
par la CREG – même si son ménage comporte quatre 
personnes – devra payer un quart de sa consommation 
d’électricité à des prix nettement plus élevés. Or il ne peut 
pas prétendre à une prime. Même si ce consommateur 
s’en sort sans doute mieux qu’un consommateur se 
chauffant au gaz, il doit également compenser l’inves-
tissement important qu’il a consenti. Un consommateur 
ayant investi dans une pompe à chaleur ne s’en sort donc 
pas nécessairement mieux dans le contexte de l’actuelle 
crise de l’énergie. Dès lors qu’une solution est mise en 
place pour les personnes chauffant leur habitation aux 
pellets ou au mazout, M. Wollants estime qu’il convient 
également de prévoir une solution pour les utilisateurs 
d’une pompe à chaleur. L’intervenant demande par 
ailleurs qu’une plus grande attention soit portée à ceux 
qui disposent d’un chauffage à accumulation car ils ne 
bénéficient pas de l’avantage d’avoir une consommation 
suffisamment efficace. Pour M. Wollants, la ministre ne 
tient pas suffisamment compte de ces catégories de 
consommateurs.

En ce qui concerne la réponse de la ministre à pro-
pos des dispositions de l’article 38 de la proposition de 
loi et des mentions sur la facture, M. Wollants indique 
que l’article 38 de la proposition de loi prévoit que la 
prime pour l’électricité sera imputée sur une facture 
d’acompte ou de régularisation avant le 1er janvier 2023. 
Si ce n’est pas le cas, d’autres possibilités d’imputation 
sont encore prévues. Le texte de la proposition de loi ne 
parle que d’“une facture d’acompte” et pas de plusieurs 
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voorschotfactuur” en niet van meerdere voorschotfacturen. 
Maar waar de bepalingen van het wetsvoorstel betrekking 
hebben op de vermelding, wordt de voorschotfactuur in 
twee gesplitst: 61 euro voor november 2022 en 61 euro 
voor december 2022. Dit heeft voor gevolg dat ofwel in 
november, ofwel in december de premie op 1 factuur 
zal worden in rekening gebracht, maar dat de premie 
ook op de factuur van de andere maand zal worden 
vermeld. Volgens het lid was het beter geweest dat er 
per maand 61 euro op de factuur zou worden vermeld. 
Dit was voor de consument duidelijker geweest.

De haast waarmee de regeling van het wetsvoorstel 
werd uitgewerkt, zal onvermijdelijk leiden tot verwarring. 
De spreker voorspelt een toename van de vragen aan 
de Ombudsman Energie.

Het lid is van oordeel dat een tweede lezing van de 
naar de commissie verwezen artikelen aangewezen is 
en dat een wetgevingstechnische nota van de diensten 
zeer nuttig zal zijn. De rechtszekerheid voor de recht-
hebbenden is belangrijk.

Mevrouw Kim Buyst (Ecolo-Groen) dankt de minister 
voor de bijkomende antwoorden en onderlijnt dat de 
Ecolo-Groen-fractie verheugd is over het voorgestelde 
steunpakket voor de gezinnen en huishoudens die het 
moeilijk hebben om hun energiefactuur te kunnen betalen. 
De federale regering doet al het mogelijke om deze zorgen 
te verlichten, zeker waar het de kwetsbare gezinnen en 
huishoudens betreft die net niet in aanmerking komen 
voor het uitgebreide sociaal tarief gas en elektriciteit. 
Snelheid is echter geboden. De mensen wachten reeds 
geruime tijd op de beloofde premie. Mevrouw Buyst 
betreurt het dan ook dat een mogelijke tweede lezing 
tot ongewenste vertraging zou leiden.

De heer Thierry Warmoes (PVDA-PTB) onthoudt dat 
de minister heeft benadrukt dat het geheel aan maat-
regelen van de federale overheid in deze energiecrisis 
gemiddeld 2.000 euro per gezin bedraagt. Dit is echter 
ontoereikend. Immers, ten opzicht van 2021, wordt het 
gemiddelde gezin met een prijsstijging van 6.800 euro 
geconfronteerd. Voorts wenst de minister niet dat er 
over “premies” wordt gesproken. Het lid wijst er echter 
op dat de tekst van het wetsvoorstel zelf het begrip 
“premie” hanteert. De premies doen niets af aan de 
oorzaken, noch aan de liberalisering van de markt, noch 
aan de noodzaak om de energieprijzen te blokkeren. 
Een Europese prijsblokkering wordt door de minister 
bepleit, maar bij de aanvang van haar tussenkomst 
wees de minister erop dat er geen tijd te verliezen valt. 
Waarom wacht de federale regering dan zolang totdat er 
beweging komt op het Europese niveau, zowel voor het 

factures d’acompte. Mais lorsque les dispositions de la 
proposition de loi traitent de la mention sur la facture, 
la facture d’acompte est scindée en deux: 61 euros 
pour novembre 2022 et 61 euros pour décembre 2022. 
Cela a pour conséquence que la prime sera imputée sur 
une seule facture, soit en novembre soit en décembre, 
mais qu’elle sera également mentionnée sur la facture 
de l’autre mois. Le membre estime qu’il aurait été préfé-
rable de mentionner une prime de 61 euros sur chacune 
de ces deux factures. Cela aurait été plus clair pour le 
consommateur.

L’urgence dans laquelle la réglementation contenue 
dans la proposition de loi a été élaborée entraînera 
inévitablement de la confusion. L’intervenant prédit une 
hausse des questions posées au Service de Médiation 
de l’Énergie.

Le membre estime qu’une deuxième lecture des 
articles renvoyés à la commission est indiquée et qu’une 
note de légistique rédigée par les services sera très 
utile. Il convient de veiller à la sécurité juridique pour 
les bénéficiaires.

Mme Kim Buyst (Ecolo-Groen) remercie la ministre 
pour les réponses supplémentaires et souligne que le 
groupe Ecolo-Groen se félicite du train de mesures pro-
posé en vue d’aider les familles et les ménages confrontés 
à des difficultés pour payer leur facture d’énergie. Le 
gouvernement fédéral fait tout son possible pour alléger 
ces soucis, en particulier en ce qui concerne les familles 
et ménages vulnérables qui n’entrent tout juste pas 
en considération pour prétendre au tarif social étendu 
pour le gaz et l’électricité. La diligence est toutefois de 
mise. Les Belges attendent la prime promise depuis 
déjà un certain temps. Mme Buyst déplore dès lors le 
fait qu’une éventuelle deuxième lecture entraînerait un 
retard malvenu.

M. Thierry Warmoes (PVDA-PTB) retient que la ministre 
a souligné que le montant de l’ensemble des mesures 
prises par l’autorité fédérale dans le cadre de la crise 
énergétique atteint près de 2.000 euros par ménage. Ce 
montant sera toutefois insuffisant. En effet, par rapport 
à 2021, un ménage moyen fait face à une hausse des 
prix de 6.800 euros. Ensuite, la ministre souhaite éviter 
l’emploi du mot “prime”. L’intervenant souligne toutefois 
que le mot “prime” figure dans le texte de la proposition 
de loi. Les primes ne modifient en rien ni les causes, ni 
la libéralisation du marché, ni la nécessité de bloquer 
les prix de l’énergie. La ministre préconise un blocage 
des prix à l’échelle européenne, mais elle a souligné, au 
début de son intervention, qu’il ne fallait pas perdre de 
temps. Pourquoi le gouvernement fédéral attend-il alors 
si longtemps qu’une décision soit prise au niveau euro-
péen, tant en ce qui concerne le plafonnement des prix 
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invoeren van een prijsplafond als voor het taxeren van de 
overwinsten van de energieproducenten? Ondertussen 
blijven de energiefacturen voor de mensen stijgen, en 
groeit het gat in de federale begroting.

IV. — ARTIKELSGEWIJZE BESPREKING EN 
STEMMINGEN

TITEL 7

Energie – toekenning van een federale 
elektriciteits- en gaspremie

Art. 34 tot 39

De artikelen 34 tot 39 worden zonder verdere bespre-
king aangenomen met 11 stemmen en 2 onthoudingen.

Art. 40

Mevrouw Kim Buyst c.s. dient het amendement nr. 3 in 
(DOC 55 2915/003) dat ertoe strekt de in het tweede lid 
van artikel 40 vervatte verwijzing naar artikel 52, § 2, te 
vervangen door een verwijzing naar artikel 53, § 2, van 
het wetsvoorstel.

Het betreft een technische verbetering.

Het amendement nr. 3 wordt aangenomen met 11 stem-
men en 2 onthoudingen.

Het aldus geamendeerde artikel 40 wordt aangeno-
men met 10 stemmen tegen 1 stem en 2 onthoudingen.

Art.41 tot 46

De artikelen 41 tot 46 worden zonder verdere bespre-
king aangenomen met 11 stemmen en 2 onthoudingen.

Art. 47

Artikel 47 wordt zonder verdere bespreking aangeno-
men met 10 stemmen tegen 1 stem en 2 onthoudingen.

Art. 48

Artikel 48 wordt zonder verdere bespreking aange-
nomen met 11 stemmen en 2 onthoudingen.

qu’à propos de la taxation des surprofits des producteurs 
d’énergie? Dans l’intervalle, les factures d’énergie des 
consommateurs continuent à augmenter, et le déficit du 
budget fédéral se creuse.

IV. — DISCUSSION DES ARTICLES ET 
VOTES

TITRE 7

Énergie – Octroi d’une prime fédérale 
d’électricité et de gaz

Art. 34 à 39

Les articles 34 à 39 ne donnent lieu à aucune obser-
vation et sont adoptés par 11 voix et 2 abstentions.

Art. 40

Mme Kim Buyst et consorts présentent l’amende-
ment n° 3 (DOC 55 2915/003) tendant à remplacer le 
renvoi à l’article 52, § 2, dans l’article 40, alinéa 2, par 
un renvoi à l’article 53, § 2, de la proposition de loi.

Il s’agit d’une correction technique.

L’amendement n° 3 est adopté par 11 voix et 
2 abstentions.

L’article 40, ainsi modifié, est adopté par 10 voix contre 
une et 2 abstentions.

Art. 41 à 46

Les articles 41 à 46 ne donnent lieu à aucune obser-
vation et sont adoptés par 11 voix et 2 abstentions.

Art. 47

L’article 47 ne donne lieu à aucune observation et est 
adopté par 10 voix contre une et 2 abstentions.

Art. 48

L’article 48 ne donne lieu à aucune observation. Il est 
adopté par 11 voix et 2 abstentions.
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Art. 49

Mevrouw Kim Buyst c.s. dient het amendement nr. 1 in 
(DOC 55 2915/003) dat ertoe strekt de woorden “17 ok-
tober 2022”, te vervangen door de woorden “de dag 
volgend op de inwerkingtreding van deze wet”.

Mevrouw Buyst verduidelijkt dat deze aanpassing nodig 
is om de retroactieve werking van de wet te vermijden.

Het amendement nr. 1, en het aldus geamendeer-
de artikel 49 wordt aangenomen met 11 stemmen en 
2 onthoudingen.

Art. 50

Dit artikel wordt zonder verdere bespreking aange-
nomen met 11 stemmen en 2 onthoudingen.

Art. 51

Mevrouw Kim Buyst c.s. dient het amendement nr. 2 in 
(DOC 55 2915/003) dat ertoe strekt de woorden “17 ok-
tober 2022”, te vervangen door de woorden “de dag 
volgend op de inwerkingtreding van deze wet”.

Mevrouw Buyst verduidelijkt dat deze aanpassing nodig 
is om de retroactieve werking van de wet te vermijden.

Het amendement nr. 2, en het aldus geamendeer-
de artikel 51, wordt aangenomen met 11 stemmen en 
2 onthoudingen.

Art.52-56

De artikelen 52 tot en met 56 worden zonder ver-
dere bespreking aangenomen met 11 stemmen en 
2 onthoudingen.

Art. 62

Artikel 62, dat de inwerkingtreding regelt van de 
bepalingen van titel 7 van het wetsvoorstel, wordt aan-
genomen met 11 stemmen en 2 onthoudingen.

TITEL 7/1

Verwarmingspremie (nieuw)

Mevrouw Kim Buyst c.s. dient het amendement nr. 4 in 
(DOC 55 2915/002) dat ertoe strekt een nieuwe titel 7/1 

Art. 49

Mme Kim Buyst et consorts présentent l’amende-
ment n° 1 (DOC 55 2915/003) tendant à remplacer les 
mots “17 octobre 2022” par les mots “le jour suivant 
l’entrée en vigueur de la présente loi”.

Mme Buyst précise que cet ajustement est nécessaire 
pour éviter l’application rétroactive de la loi.

L’amendement n° 1 et l’article 49, ainsi modifié, sont 
adoptés par 11 voix et 2 abstentions.

Art. 50

Cet article ne donne lieu à aucune observation. Il est 
adopté par 11 voix et 2 abstentions.

Art. 51

Mme Kim Buyst et consorts présentent l’amende-
ment n° 2 (DOC 55 2915/003) tendant à remplacer les 
mots “17 octobre 2022” par les mots “le jour suivant 
l’entrée en vigueur de la présente loi”.

Mme Buyst précise que cet ajustement est nécessaire 
pour éviter l’application rétroactive de la loi.

L’amendement n° 2 et l’article 51, ainsi modifié, sont 
adoptés par 11 voix et 2 abstentions.

Art. 52-56

Les articles 52 à 56 ne donnent lieu à aucune obser-
vation. Ils sont adoptés par 11 voix et 2 abstentions.

Art. 62

L’article 62, qui fixe l’entrée en vigueur des dispositions 
du titre 7 de la proposition de loi, est adopté par 11 voix 
et 2 abstentions.

TITRE 7/1

Prime chauffage (nouveau)

Mme Kim Buyst et consorts présentent l’amende-
ment n° 4 (DOC 55 2915/002) tendant à insérer un 
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– Verwarmingspremie in te voegen, dat de nieuwe 
artikelen 62/1 tot 62/3 bevat.

De hoofdindienster verwijst naar de schriftelijke ver-
antwoording bij het amendement nr. 4.

Het amendement nr. 4 wordt aangenomen met 11 stem-
men en 2 onthoudingen.

*
*   *

Op verzoek van de heer Bert Wollants (N-VA) zal 
de commissie met toepassing van artikel 83.1 van het 
Reglement overgaan tot een tweede lezing. De commis-
sie wenst daartoe over een wetgevingstechnische nota 
van de Juridische Dienst te beschikken.

De rapporteur, De voorzitter,

Thierry WARMOES Christian LEYSEN

nouveau titre 7/1 – Prime chauffage, contenant les 
nouveaux articles 62/1 à 62/3.

L’auteure principale renvoie à la justification écrite de 
l’amendement n° 4.

L’amendement n° 4 est adopté par 11 voix et 
2 abstentions.

*
*   *

À la demande de M. Bert Wollants (N-VA), la commis-
sion procédera à une deuxième lecture en application de 
l’article 83.1 du Règlement. À cette fin, la commission 
souhaite disposer d’une note de légistique du Service 
juridique.

Le rapporteur, Le président,

Thierry WARMOES Christian LEYSEN
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